
Kolejne wsparcie 
dla jednostek OSP
Torby ratownicze do udzielania 
pierwszej pomocy i przenośne 
zestawy oświetleniowe trafiły do 
sześciu jednostek OSP z Gminy 
Kobylnica. Zakup wyposażenia 
o wartości około 37 tysięcy złotych 
był możliwy dzięki środkom przyzna-
nym z Funduszu Sprawiedliwości.

czytaj str. 5

Z Dobrzęcina 
do Komorczyna 
nową drogą
Niedawno zakończono prace 
na kolejnym, ostatnim już 
fragmencie trasy łączącej 
Dobrzęcino i Komorczyn. Teraz 
przejazd pomiędzy obiema 
miejscowościami jest zdecydo-
wanie bardziej komfortowy.

czytaj str. 3

W NUMERZE:

Świetlica  
w Bolesławicach 
nowoczesna 
i przyjazna 
środowisku
11 sierpnia miało miejsce 
uroczyste otwarcie świetlicy 
wiejskiej w Bolesławicach. 
Przez ostatnie miesiące obiekt 
był nieczynny z powodu prac 
prowadzonych zarówno na ze-
wnątrz, jak i wewnątrz budynku. 

czytaj str. 12
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EGZEMPLARZ 
BEZPŁATNY

Piłkę kopali 
aż do północy
Zespół Win Pro Burza zwyciężył 
w Nocnym Turnieju Piłki Nożnej 
o Puchar Wójta Gminy Kobylni-
ca, który rozegrano w sobotę, 
28 lipca. Piłkarskie zmagania 
w Kwakowie zorganizowano już 
po raz 9. 

czytaj str. 14
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Rada Gminy Uchwaliła
19 lipca  2018r
 
Porządek sesji:
1. Otwarcie LVIII sesji Rady Gminy – stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.  
3. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Kobylnica  w okresie międzysesyjnym. 
4. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Gminy w sprawie:       
1)   zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kobylnica,
2)  o zmianie uchwały budżetowej Gminy Kobylnica na 2018 rok,
3) ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Kobylnica od dnia 1 lipca 2018 roku,
4  zmiany uchwały Nr XXIV/323/2008 Rady Gminy Kobylnica z dnia 29 lipca 2008 roku,
5) zmiany uchwały Nr LIII/442/2018 z  dnia 29 marca 2018r. w  sprawie podziału Gminy Ko-

bylnica na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych 
w każdym okręgu,

6) zmiany uchwały Nr LIII/443/2018 Rady Gminy Kobylnica z dnia 29 marca 2018r. w sprawie 
podziału Gminy Kobylnica na stałe obwody głosowania, 

7) ustalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 
zamieszkałych na terenie Gminy Kobylnica,

8) przyjęcia Regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawa-
nia nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy 
oraz obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 
zastępstw w jednostkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Kobylnica,

9)  kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli placówek oświatowych za ich osią-
gnięcia w  zakresie pracy dydaktycznej, wychowawczej i  opiekuńczej, w  tym realizacji zadań 
związanych z  zapewnieniem bezpieczeństwa uczniom w  czasie zajęć organizowanych przez 
placówkę oraz realizacji innych zadań statutowych placówek, dla których organem prowadzą-
cym jest Gmina Kobylnica, 

10) zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin za-
jęć nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze oraz w  sprawie określenia ty-
godniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli obowiązujących 
w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę Kobylnica.\

11) w sprawie zgłoszenia kandydata na etatowego członka Kolegium Regionalnej Izby Obra-
chunkowej w Gdańsku.

5. Odpowiedź na wnioski zgłoszone przez radnych.
6. Interpelacje i zapytania radnych.
7. Wolne wnioski i zapytania.  
8. Zakończenie  LVIII sesji Rady Gminy Kobylnica.

Co w prasie piszczy
W  naszym politycznie 

oszalałym kraju ruszyła 
wreszcie heca „kto więcej 
i komu obieca” Premier Mo-
rawiecki ogłaszając termin 
wyborów oficjalnie inaugu-
rował kampanię wyborczą 
do władz samorządowych 
wszystkich szczebli. Czar-
ne konie i  te wszelkiej innej 
maści partyjnej, szczególnie 
w  wielkich aglomeracjach, 
parskają w  blokach starto-
wych już od kilku miesięcy. 
Przez nikogo nie kontrolo-
wane falstarty są na porząd-
ku dziennym. W  Warszawie 
Patryk Jaki i Rafał Trzaskow-
ski od dwóch miesięcy 
prześcigają się przed elek-
toratem, obiecując nikomu 
niepotrzebne wianki na kiju. 
Patryk Jaki na potrzeby kam-
panii, w  swoim spocie wy-

borczym zaanektował i przy-
łączył do Warszawy nawet 
czeską Pragę. We Wrocławiu, 
przed rozpoczęciem oficjal-
nej kampanii, zjednoczona 
opozycja zmieniła już trzech 
kandydatów na prezyden-
ta tego pięknego miasta, 
nie zdając sobie zapewne 
sprawy, że zwolennicy od-
trąconych to już nie jej elek-
torat. Będzie jeszcze weselej. 
Przed nami w  niedługim 
czasie wybory do polskiego 
i europejskiego parlamentu! 

Kampania przed wybora-
mi samorządowymi będzie 
inna od pozostałych. Spo-
łeczeństwo jeszcze nigdy 
nie było tak podzielone, 
emocje są ogromne - mówi 
politolog z  Uniwersyte-
tu Jana Kochanowskiego 
a  jego słowa przytacza Ga-
zeta Wyborcza. Tymczasem 
u  sąsiadów: Robert Biedroń 
stwierdził ostatnio „kocham 
Słupsk, kocham Polskę nie 
znaczy to jednak, że stanę 
na czele jakiejkolwiek par-
tii czy ruchu, który nazywa 
się „Kocham Polskę”. Polityk 
jeszcze nie wie czy stanie 
ale już wie na czelne czego. 
Biedroń ogłosił, że decyzję 
dotyczącą ubiegania się 
o  fotel prezydenta Słupska 
ujawni w  najbliższych tygo-
dniach a  Gazeta Wyborcza 

już 13 sierpnia poinfor-
mowała, że nie będzie się 
on ubiegał o  prezydentu-
rę Słupska i  jeszcze w  tym 
roku ogłosi start swojego 
ogólnopolskiego projektu. 
Robert Biedroń potwierdził 
więc swoje deklaracje, któ-
re składał w  wywiadzie dla 
Wprost. Muszę jeszcze raz 
przemyśleć swoją strategię 
działania. W  polskiej poli-
tyce źle się dzieje, może to 
mobilizować do tworzenia 
ruchu, który odmieni polską 

politykę, powiedział. Dia-
bli wiedzą, polityka to czy 
kokieteria? Kiedyś startując 
w  wyborach dobrze mieć 
było zdjęcie ze sławnym 
politykiem. Lech Wałęsa ro-
bił za misia z  Krupówek dla 
wszystkich swoich fanów do 
Sejmu i  Senatu RP startują-
cych. Dziś wystarczą znane 
nazwiska. Stąd w  Sejmie 
nieznane wcześniej niko-
mu Pawlaki, posłanki, które 
przypadkiem noszą nazwi-
ska znanych aktorek, czy 
obie żony Przemysława G. Na 
tych zasadach w  wyborach 
samorządowych wystartuje 
teraz Bożena Gołota, mama 
znanego boksera, Andrze-
ja Gołoty informuje Fakt. 
W samorządowe szranki wy-
borcze, napisał Newsweek 
stanie w  Krakowie też tatuś 

Prezydenta RP prof. Jan 
Duda. Długo też nie było 
wiadomo kto będzie 
włodarzył w Nowym Są-
czu czy Arkadiusz Mu-
larczyk, czy też nieznana 
wcześniej w  środowisku 
jego małżonka. Wielkie 
zaskoczenie w  mieście 
napisał Superexpress, 
Iwona Mularczyk, żona 
posła PiS Arkadiusza 
Mularczyka, będzie kan-
dydować z  ramienia PiS 
na prezydenta Nowego 
Sącza. Jest pedagogiem 
w  Zespole Szkół nr 4 
w  Nowym Sączu, nigdy 
nie zajmowała się po-
lityką ani działalnością 

samorządową. Są to wszyst-
ko zapewne osoby wielkiej 
zacności, ale jakoś nepo-
tyzmem lekko wszystko 
trąci. W  wyborach więc nie 
należy stawiać ani na par-
tie polityczne ani na znane 
nazwiska. Stawiać trzeba na 
konkretnych najlepiej zna-
nych sobie ludzi. A skoro już 
o koniach mowa to najlepiej 
stawiać na sprawdzonego, 
jemu już w  zęby zaglądać 
nie trzeba. 

Ob. Piszczyk

Wybieramy wybrańców

Masz 50-69 lat? Zrobiłaś 
już mammografię?

Niespełna połowa uprawionych Polek zgłasza się co roku na badania mammograficzne 
w ramach Populacyjnego Programu Wczesnego Wykrywania Raka Piersi nadzorowanego 
przez Ministerstwo Zdrowia. To niewielki odsetek w porównaniu do innych państw, gdzie 
w  badaniach mammograficznych uczestniczy ponad 70 % uprawnionych pań. Warun-
kiem skuteczności Programu jest jego masowość, długoterminowość i  wysoka jakość. 
Jego waga i znaczenie dla zdrowia i życia Polek jest nie do przecenienia. Kobiety w wieku 
50 – 69 lat są bowiem najbardziej narażone na ryzyko zachorowania. 

Zbadaj się i zyskaj spokój!

Mammografia trwa tylko kilka minut i  polega na zrobieniu 4 zdjęć rentgenow-
skich. Badanie pozwala na rozpoznanie i wykrycie zmian bezobjawowych (guzków 
i  innych nieprawidłowości) w  bardzo wczesnym etapie rozwoju, kiedy nie są one 
wyczuwalne podczas samokontroli piersi lub badań palpacyjnych. Wcześnie wy-
kryty nowotwór piersi pozwala zaś rozpocząć natychmiastowe i skuteczne leczenie 
oraz daje niemal 100 % gwarancję powrotu do zdrowia. 

Badanie jest bezpłatne - refundowane przez Narodowy Fundusz Zdrowia. Nie 
jest wymagane skierowanie lekarskie. Można się na nie zgłosić w  dowolnej miej-
scowości niezależnie od miejsca zamieszkania. Mogą w nim uczestniczyć ubezpie-
czone panie w wieku od 50 do 69 lat, które nie były leczone z powodu raka piersi 
i jednocześnie: w ciągu ostatnich 2 lat nie miały wykonanej mammografii w ramach 
Programu lub otrzymały wynik ze wskazaniem do wykonania badania po 12 mie-
siącach ( dotyczy kobiet, u których w rodzinie wykryto raka piersi u matki, siostry, 
córki lub w badaniu genetycznym stwierdzono mutacje w genach BRCA 1 i BRCA 2 ) 

Badania mammograficzne w  mobilnej pracowni mammograficznej (mammo-
busie) odbędą się w Kobylnicy – 12 września 2018 przy budynku Szkoły ul. Głów-
na 63 Uprzejmie prosimy o wcześniejszą rejestrację pod nr tel. 58 666 24 44 lub 
na http://www.mammo.pl/formularz. Call Center czynne jest od poniedziałku do 
soboty.  Istotnym elementem badania jest ocena porównawcza wyników z  po-
przednich badań, dlatego prosimy o  przyniesienie na badanie zdjęć/płyt z  po-
przednich mammografii.
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Metamorfoza centrum Lulemina. 
Estetycznie, komfortowo, bezpiecznie

Zupełnie nowa sceneria ścisłego centrum Lulemina. Choć prace związane z modernizacją dróg 
znajdujących się w miejscowości jeszcze trwają, to już teraz można dostrzec skalę zmian, jakie tam 
zaszły. Nowa nawierzchnia wpłynęła na poprawę wizerunku samej miejscowości, a budowa zbior-
nika retencyjnego pomoże w racjonalnym zarządzaniu zasobami wodnymi.

Obecnie trwają prace po-
rządkowe i ostatnie zabruki 
w ramach zadania inwe-
stycyjnego realizowanego 
w roku bieżącym związane-
go z przebudową dróg gmin-
nych w centrum miejscowo-
ści Lulemino.

W ramach I Etapu prac 
przebudowano sieć kanaliza-
cji deszczowej wraz z budo-
wą zbiornika retencyjnego, 
który pozwoli na racjonalne 
i nowoczesne zarządzanie 
zasobami wodnymi, które 
będą gromadzić wodę w taki 
sposób, by nie zalegała ona 
w pasach drogowych. Za-
kończono także przebudowę 
nawierzchni dróg w techno-
logii z kostki betonowej typu 
Starobruk, która w znacznym 
stopniu wpłynęła na popra-
wę wizerunku całej miejsco-
wości. Całkowita wartość 
robót budowlanych wynosi  
1 647 021 zł.

Przedmiotowe zadanie 
inwestycyjne jest współ-
finansowane ze środków 
Europejskiego Funduszu 
Rolnego na rzecz Rozwo-
ju Obszarów Wiejskich 
w ramach Programu Rozwo-
ju Obszarów Wiejskich na 
lata 2014 – 2020 w ramach 
poddziałania „Wsparcie in-
westycji związanych z two-
rzeniem, ulepszaniem lub 
rozbudową wszystkich ro-
dzajów małej infrastruktury, 
w tym inwestycji w energię 
odnawialną i w oszczędza-
nie energii.” Wartość dofi-
nansowania to 63,63 %. 

Należy zaznaczyć, że 
dzięki owocnym rozmo-
wom władz Gminy z przed-
stawicielami Polskiej Spół-
ki Gazownictwa Oddział 
w Koszalinie, w trakcie ro-
bót ziemnych związanych 
z przebudową sieci kana-
lizacji deszczowej, spółka 

PSG równolegle wybu-
dowała sieć gazową wraz 
z przyłączami do przyle-
głych nieruchomości, ce-
lem kompleksowej budowy 
infrastruktury technicznej 
w Luleminie.

Oficjalne otwarcie nowej 

inwestycji drogowej w Lule-
minie odbędzie się 21 wrze-
śnia i będzie połączone 
z oddaniem do użytku zmo-
dernizowanego obiektu 
świetlicy wiejskiej. 

Na listopad 2019 roku zaplanowano zakończenie prac zwią-
zanych z budową instalacji OZE na 13 obiektach użyteczności 
publicznej w Gminie Kobylnica. Cały projekt, którego głównym 
celem jest zwiększenie wykorzystania energii ze źródeł odna-
wialnych, finansowany jest ze środków budżetu Gminy Kobyl-
nica i Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego.

W  przyszłym roku zakończy się realizacja dużego pro-
gramu partnerskiego pod nazwą „OZE w gminach powiatu 
słupskiego”, w którym uczestniczą gminy: Dębnica Kaszub-
ska (lider), Kobylnica, Słupsk, Ustka, Potęgowo oraz Stowa-
rzyszenie Królestwo Natury. Celem projektu jest poprawa 
stanu środowiska naturalnego poprzez poprawę efektyw-
ności energetycznej budynków użyteczności publicznej na 
terenie całego powiatu słupskiego. 

W ramach przedmiotowego Projektu na terenie Gminy 
Kobylnica zaplanowano budowę 17 instalacji fotowol-
taicznych na 13 budynkach użyteczności publicznej. 5 
z nich zostało już wybudowanych. Instalacje wykorzystu-
jące OZE pojawiły się już na budynku świetlicy wiejskiej 
w  Luleminie oraz w  4 szkołach podstawowych (Kończe-
wo, Kwakowo, Sycewice, Słonowice). 

W  latach 2018 – 2019 instalacje OZE wykonane 
będą na budynkach: 

• świetlicy wiejskiej w Sierakowie, 
• świetlicy wiejskiej w Sycewicach, 
• świetlicy wiejskiej w Kruszynie, 
• świetlicy wiejskiej w Widzinie, 
• OSP, Straży Gminnej i GCKiP w Kobylnicy, 
• Urzędu Gminy w Kobylnicy, 
• Szkoły Podstawowej i hali sportowej w Kobylnicy, 
• świetlicy wiejskiej w Kczewie.
Zadanie realizowane jest ze środków pochodzących 

z  budżetu Gminy Kobylnica i  współfinansowane w  ra-
mach puli Europejskiego Funduszu Rozwoju Regional-
nego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Pomorskiego na lata 2014 – 2020, w wy-
sokości 77,50 % środków kwalifikowanych. 

Współpraca pozwoliła 
na lepsze skomunikowa-
nie Dobrzęcina i  Komor-
czyna

Pierwszy odcinek drogi 
powiatowej łączącej Do-
brzęcino i  Komorczyn prze-
budowano w roku 2015. Nie-
dawno zakończono prace na 
kolejnym, ostatnim już frag-
mencie trasy. Teraz przejazd 
pomiędzy obiema miejsco-
wościami jest zdecydowanie 
bardziej komfortowy.

Wzorowa współpraca po-
między kobylnickim samo-
rządem a  Powiatem Słup-
skim pozwoliła na realizację 
ważnego dla mieszkańców 
tej części gminy zadania. 
Chodzi o  trasę łączącą Do-
brzęcino z  Komorczynem. 
Pierwsze prace związane 
z  przebudową tej drogi roz-
poczęto w 2015 roku. 

Kontynuacja zadania 
miała miejsce na przełomie 
lipca i  sierpnia. To wówczas 
drogowcy przystąpili do 
drugiego etapu prac, który 
zakładał przygotowanie ko-
lejnego fragmentu nowej 
nawierzchni. Dzięki temu 
obie miejscowości zostały 
lepiej skomunikowane. 

Wartość robót budow-
lanych: 595 000 zł, w  tym: 
udział finansowy Gminy: 
297 500 zł (50%), udział fi-
nansowy Powiatu: 297 500 
zł (50%).

Kolejne doposażenie jednostek OSP
Torby ratownicze do udzielania pierwszej pomocy i przenośne zestawy 
oświetleniowe trafiły do sześciu jednostek OSP z Gminy Kobylnica. Za-
kup wyposażenia o wartości około 37 tysięcy złotych był możliwy dzięki 
środkom przyznanym z Funduszu Sprawiedliwości. 

Tylko w  ciągu ostatnich kil-
ku tygodni jednostki Ochotni-
czych Straży Pożarnych, które 
działają na terenie Gminy Ko-
bylnica, dwukrotnie uzupeł-
niały swoje wyposażenie o no-
woczesny sprzęt. Pod koniec 
czerwca, dzięki projektowi re-
alizowanemu w  partnerstwie 
z trzema samorządami, w remi-
zach i wozach strażackich poja-
wił się sprzęt o wartości około 
865 tysięcy złotych. Dzięki 
tym środkom zakupiono m.in.: 
przecinarki spalinowe, wycią-
garki samochodowe, hydrau-
liczne wyposażenie ratownicze 
i motopompy. 

13 sierpnia strażacy-ochot-
nicy z  Gminy Kobylnica znów 
wzbogacili się o  nowy sprzęt, 
który ma im pomóc w jeszcze 
skuteczniejszym pełnieniu 
codziennej służby. Tym razem 
starania samorządu zaowoco-
wały pozyskaniem pieniędzy 
z  ogólnopolskiego Funduszu 
Sprawiedliwości. Do sześciu 
jednostek trafił sprzęt o warto-
ści ok. 37 tysięcy złotych. 

- Jednostki w Lubuniu, Syce-
wicach i Wrzącej otrzymały tor-
by ratownicze R1 do udzielania 
pierwszej pomocy. Strażacy 

z Sierakowa, Kruszyny i Lulemi-
na zostali wyposażeni w prze-
nośne zestawy oświetleniowe 
– mówi Wójt Gminy Kobylnica, 
Leszek Kuliński. Kolejny sukces 
w  naszych staraniach jest do-
wodem tego, że nieustannie 
myślimy o bezpieczeństwie na-

szych mieszkańców – dodaje.
Fundusz Sprawiedliwości, 

którego dysponentem jest Mi-
nister Sprawiedliwości, działa 
od września 2017 r. Fundusz 
rozporządza pieniędzmi zasą-
dzanymi od sprawców prze-
stępstw. 
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Gminne Centrum Kultury 
i  Promocji w  Kobylnicy stara 
się o  pozyskanie środków ze-
wnętrznych z programu Herosi 
Przedsiębiorczości na reali-
zację zadania pn. “Sztuka na 
poddaszu - galeria lokalnych 
twórców” w świetlicy wiejskiej 
w Widzinie. 

Realizacja projektu zakłada 
utworzenie, na poddaszu świe-
tlicy wiejskiej w Widzinie, galerii 
twórców regionu i miejsca pra-
cy twórczej dla lokalnej spo-
łeczności. Pomieszczenie w  tej 
chwili nie jest użytkowane. 

- Planujemy wyposażyć je 
w  systemy wystawiennicze, 
oświetlenie, stoliki i krzesła. Za-
leży nam na tym, żeby kultura 
i  sztuka trafiała pod "wiejskie 
strzechy". Zaproponujemy lo-
kalnej społeczności możliwość 
tworzenia sztuki poprzez róż-

norodne warsztaty i spotkania, 
a  także wystawienia twórczo-
ści własnej – tłumaczy Mariusz 
Brokos, dyrektor Gminnego 
Centrum Kultury i  Promocji 
w Kobylnicy. 

Głosowanie internetowe 
trwa od 15 sierpnia do 14 paź-
dziernika. 

Głosować możemy codzien-
nie poprzez witrynę interne-
tową. Szczegóły pod linkiem: 
https://www.herosiprzedsie-
biorczosci.pl/project/sztuka-
-na-poddaszu-galeria-lokal-
nych-tworcow/

Organizatorzy konkursu 
wprowadzili dodatkowe punk-
ty, które zostaną naliczone 
w przypadku, gdy oddając głos 
poprzez stronę internetową, 
dołączymy zdjęcie paragonu za 
zakupy wykonane u  partnera. 
W  przypadku Gminnego Cen-

trum Kultury i Promocji jest nim 
Sklep Spożywczo Przemysłowy 
Zbigniew Kuźniar w Kobylnicy. 

Konkurs grantowy „Lokalni 
herosi - 100 inicjatyw przedsię-
biorców na 100-lecie niepodle-
głości”  jest ogłaszany  z okazji 

100-lecia niepodległości Polski 
i w swoim założeniu ma wspie-
rać rozwój społeczności lokal-
nych oraz mieszkańców chcą-
cych działać na rzecz swojego 
najbliższego otoczenia. 

Straż Gminna w  Kobylnicy po raz 
trzeci weźmie udział w  kampanii 
„Droga do szkoły powinna być bez-
pieczna”, która jest koordynowana 
przez Prefekturę Straży Gminnych 
i  Miejskich Województwa Pomor-
skiego. 

Pierwsza część działań rozpoczęła się w  po-
łowie sierpnia i  ma na celu kontrolowania sta-
nu infrastruktury. Strażnicy będą zabezpieczać 
przejścia dla pieszych i miejsca w okolicach szkół, 
które są niebezpieczne. Zwrócą uwagę na to, jak 
z prawidłowym parkowaniem radzą sobie rodzi-
ce przewożący do szkoły swoje dzieci.

W  dniach 4 września - 15 września 2018 r. 
w  szkołach podstawowych zostaną przeprowa-
dzone prelekcje w  ramach w/w  akcji na terenie 
Gminy Kobylnica.

Głównym celem spotkania będzie podnie-
sie świadomości dzieci zasady bezpieczeństwa 
w  ruchu pieszych. Strażnicy będą przekonywać 
uczniów do noszenia elementów odblaskowych, 
oraz uzmysłowić im na jakie niebezpieczeństwo 
narażają się idąc po zmroku bez elementów od-
blaskowych, które według przepisów poza ob-
szarem zabudowanym są obowiązkowe.

Działania zostaną skierowana do najmłod-
szych uczniów, którzy dopiero zaczynają swoja 
przygodę z nauką w szkole i czuja się zagubieni. 
Funkcjonariusze naucza dzieci jak prawidłowo 
zachowywać się na drodze.

Bank Spółdzielczy w Sławnie
Spółdzielcza Grupa Bankowa

Informacja
 Bank Spółdzielczy w  Sławnie informu-

je, że od 10.09.2018r. ulegają zmianie go-
dziny obsługi klientów w naszej placówce 
w Kobylnicy.

 Placówka będzie czynna w  godzinach 
od 8:30 do 16:00

Jednocześnie pragniemy poinformo-
wać, że została zmieniona dotychczasowa 
lokalizacja bankomatu w Kobylnicy, który 
obecnie znajduje się bezpośrednio przy 
placówce Banku na ul. Głównej 59

Bankomat funkcjonuje przez 24h/dobę.
Za powstałe utrudnienia przepraszamy

Od 15 sierpnia do 15 grudnia br. w po-
wiecie słupskim realizowany jest Pro-
gram profilaktyki boreliozy obejmujący 
wykonywanie bezpłatnych badań labo-
ratoryjnych w  kierunku wykrycia bore-
liozy. Bezpłatnymi badaniami objętych 
zostanie 350 mieszkańców powiatu, 
u których wcześniej nie stwierdzono bo-
reliozy i którzy nie byli leczeni z powodu 
tej choroby. Kwalifikacja uczestników od-
bywać się będzie w  ośrodkach zdrowia/
przychodniach we wszystkich gminach 
powiatu słupskiego. Program kierowany 
jest do wszystkich mieszkańców gmin 
powiatu słupskiego w wieku od 20 lat.

  W SKRÓCIE

Nauka bezpieczeństwa w innej odsłonie
Na szkolnym dziedzińcu powstało miasteczko rowerowe. Na nim będą szko-
lić się w zasadach bezpiecznego poruszania się młodzi mieszkańcy gminy.

W  pierwszych dniach sierp-
nia br. zakończył się III etap prac 
mających na celu poprawę bez-
pieczeństwa uczniów Szkoły 
Podstawowej w  Kobylnicy. Wy-
malowane zostało miasteczko 
rowerowe oraz zainstalowano 
gry terenowe: Kompas C, Chiń-
czyk Ludo oraz Klasy Rakieta 
i Planety. Sfinalizowanie prac sta-
ło się możliwe dzięki funduszom 
pozabudżetowym pozyskanym 
przy wsparciu władz Gminy Ko-
bylnica wspólnie przez Dyrekto-
ra Szkoły, nauczycieli, uczniów 
i ich rodziców.

Do szkoły dotarły także nowe 
figury szachowe zakupione ze 
środków Nadleśnictwa Leśny 
Dwór oraz Stowarzyszenia Przy-
jaciół Szkół Gminy Kobylnica. 
Całkowity koszt zakupów i  prac 
wykonanych w  III etapie to po-
nad 17 tys. złotych.

Pierwszym etapem prac było 
w  sierpniu 2017 r. uzupełnienie 
ubytków w asfalcie i poszerzenie 
chodników oraz zamontowanie 

przez Centrum Usług Wspólnych 
szlabanów i  ograniczenie ruchu 
samochodowego na szkolnych 

placach do niezbędnego mini-
mum.

Drugi etap prac to oddanie 

przez władze gminne do użytku 
nowego boiska wielofunkcyjne-
go. Otwarciu boiska w maju 2018 
r. towarzyszyła inauguracja wy-
malowanego przez nauczycieli 
pola szachowego oraz montaż 
pierwszych trzech gier tereno-
wych: Klasy, Naśladuj mnie i Twi-
ster.

– Nauka zasad ruchu drogo-
wego na lekcjach techniki oraz 
bezpiecznej jazdy na rowerze na 
lekcjach wychowania fizycznego 
będą teraz znacznie łatwiejsze 
i  na pewno atrakcyjniejsze. Gry 
terenowe powinny zachęcać 
uczniów do spędzania przerw na 
świeżym powietrzu i  odciągać 
ich od smartfonowych ekrani-
ków, a  także ułatwią nauczycie-
lom prowadzenie lekcji przyrody 
i geografii oraz zajęć ruchowych 
w  klasach edukacji wczesnosz-
kolnej – przekonują inicjatorzy 
powstania miasteczka. 
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Sycewice. Nowy chodnik 
powstał w ramach KoBO
Najpierw był pomysł mieszkańców. Później rywalizacja o sukces  
w Kobylnickim Budżecie Obywatelskim. Dziś mieszkańcy Sycewic mogą 
cieszyć się z nowego chodnika, który powstał na ulicy Kościelnej.

Jego budowa była możliwa 
dzięki inicjatywie lokalnej spo-
łeczności, która polegała na 
zgłoszeniu pomysłu budowy 
chodnika, jako jednego z zadań 
do Kobylnickiego Budżetu Oby-
watelskiego 2018. Zaangażo-
wanie mieszkańców przyniosło 

oczekiwane rezultaty. Pomysł 
znalazł się w zwycięskiej grupie 
zadań i oczekiwał na realizację. 

Inwestycję wykonano na 
przełomie czerwca i  lipca tego 
roku. Budowa chodnika o  łącz-
nej długości 300 metrów koszto-
wała niemal 70 tysięcy złotych. 

Nowy chodnik znacznie wpły-
nie na poprawę bezpieczeństwa 
użytkowników ruchu drogo-
wego, w tym przede wszystkim 
pieszych. Inwestycja jest też 
przykładem lokalnej inicjatywy, 
której realizacja zakończyła się 
sukcesem. 

Powstaną kolejne 
drogi betonowe
9 odcinków dróg betonowych powstanie w ciągu najbliższych kilkuna-
stu tygodni w Gminie Kobylnica. Wykorzystanie tej technologii budowy 
pozwala na szybszą ich realizację i niższe koszty utrzymania. Popularne 
„betonówki” są bowiem mniej podatne na uszkodzenia. 

Jeszcze kilka lat temu 
polski kierowca drogi 
z betonu mógł widzieć 
głównie za naszą za-
chodnią granicą 
lub w  nielicznych 
miejscach w  na-
szym kraju. Ale 
w  ostatnim czasie 
popularność tego 
rodzaju rozwią-
zań zdecydowanie 
wzrosła. Szacuje się, 
że w  niedalekiej przy-
szłości dróg o nawierzch-
ni betonowej przybędzie 
na obszarze całego kraju.

Kilka tygodni temu tak-
że kobylnicki samorząd 
rozpoczął realizację cie-
kawego projektu związa-
nego z budową dróg z be-
tonu. Zakończono roboty 
w  Kończewie, natomiast 
w Lubuniu, Widzinie i Kru-
szynie prace są już na fi-
niszu. Powstały tam nowe 
odcinki dróg o  długości 
kilkudziesięciu metrów, 
prowadzące głównie do 
gospodarstw domowych. 
Jednak miejscowości, 
w  których pojawią się od-
cinki o  takiej nawierzchni 
będzie więcej. Planuje się 

realizację kolejnych sze-
ściu takich inwestycji. 

Drogi o  nawierzchni 
betonowej – ze wzglę-
du na swoją charaktery-
stykę – mogą okazać się 
ciekawym rozwiązaniem. 
Trwałość w  połączeniu 
z  niskimi kosztami eks-
ploatacji i  wysoką odpor-
nością na powstawanie 
kolein sprawiają, że mogą 
stanowić dobrą alterna-
tywę dla nawierzchni as-
faltowych.  Ponadto niska 
nasiąkliwość oraz brak wi-
docznych porów w  prze-

łamach przekładają się na 
dobrą mrozoodporność 
nawierzchni. Dostępne 

w  Internecie analizy po-
kazują, że właściwie 
wykonana nawierzch-
nia betonowa nie 
wymaga żadnych na-
praw przez 30 lat.

Budowa 9 odcinków 
dróg o nawierzchni be-

tonowej w  Gminie Ko-
bylnica pochłonie około 

pół miliona złotych. We-
dług planu wszystkie za-
dania mają zostać zrealizo-
wane w ciągu najbliższych 
trzech miesięcy. Realizacja 
tego przedsięwzięcia jest 
efektem współpracy z po-
szczególnymi sołectwami.

Drogi betonowe 
w Gminie Kobylnica

1. Lubuń 
2. Kruszyna 
3. Widzino 
4. Kończewo 
5. Wrząca
6. Płaszewo
7. Zagórki
8. Zębowo
9. Zajączkowo

Ochronią przed powodzią, 
pomogą w okresie susz
W Gminie Kobylnica trwają prace związane z przebudową czterech zbior-
ników wodnych. W okresie obfitych opadów czy intensywnych roztopów 
będą retencjonować nadmiar wody. Na wypadek ewentualnych susz 
będą stanowić bardzo ważny punkt jej poboru. Renaturyzacja czterech 
zbiorników wodnych wraz z zagospodarowaniem terenów znajdujących 
się w ich pobliżu kosztować będzie ok. 1,3 mln zł. 

Chodzi o  zbiorniki wodne, 
które znajdują się w Runowie 
Sławieńskim, Sycewicach, 
Zębowie oraz Reblinie. Głów-
nymi problemami tych zbior-
ników jest zanieczyszczenie, 
zamulenie i  zarastanie oraz 
zły przepływ wody. 

 Dlatego w  pierwszej kolej-
ności podjęte zostały działa-
nia zmierzające do ich rena-
turyzacji oraz przebudowy 
i  konserwacji istniejących (zu-
żytych technicznie) urzadzeń 
odwaniających. Proces ten 
obejmować będzie między 
innymi odmulenie, usunięcie 
roślinności pokrywającej dno 
i  brzegi zbiornika, odmulenie 
i oczyszczenie oraz przebudo-
wę przepustów i  rurociagów 
melioracyjnych, odpowied-
nie przygotowanie rowów 
odpływowych, oczyszczenie 
zbiorników z  wszelkich zanie-
czyszczeń stałych, porastającej 
rzęsy wodnej, gałęzi, suchych 
drzew i krzewów. 

 - Kolejnym elementem re-
naturyzacji będą zabiegi bio-
logiczne polegające na przy-
wróceniu zbiornikowi cech 
naturalnego wyglądu. Proces 
polegać będzie na wprowa-
dzeniu odpowiednich gatun-
ków roślinności, które mają 
na celu zwiększenia różno-

rodności siedliskowej i biolo-
gicznej i przywrócenie proce-
sów samooczyszczania wody 
i  poprawy ekologicznej łącz-
ności z terenem przyległym - 
mówi Wójt Gminy Kobylnica, 
Leszek Kuliński. 

Głównym celem projektu 
"Utrzymanie naturalnych eko-
systemów retencjonujących 
wodę w  Gminie Kobylnica" 
jest wzmocnienie odporności 
regionu na zmiany klimatu, 
w  tym powodzie i  susze oraz 
zapobieganie zagrożeniom 
środowiska i  ograniczenia 
niekorzystnego wpływu ich 
skutków na poziom bezpie-
czeństwa na terenie woje-
wództwa pomorskiego, po-
przez utrzymanie i  rozwijanie 
naturalnych ekosystemów 
retencjonujących wodę na te-
renie Gminy Kobylnica.

 - Projekt pozwoli jednak 
także na dokonanie zmian 
w  bezpośrednim sąsiedztwie 
zbiorników wodnych poprzez 
odpowiednie zagospodaro-
wanie terenów znajdujących 
się wokół zbiorników położo-
nych w  centrum poszczegól-
nych miejscowości. Zostaną 
wybudowane nowe miejsca 
rekreacji poprzez budowę 
drewnianych pomostów węd-
karskich w  Runowie Sławień-

skim i  Sycewicach oraz drew-
nianych kładek w  Reblinie 
i  Zębowie, ciągów pieszych, 
schodów terenowych, miejsc 
na ogniska. Zostaną również 
zamontowane elementy ma-
łej architektury (altany, stoły 
do gier, stoły piknikowe, ławki 
parkowe, tablice informacyj-
ne, kosze na odpady, stojaki 
na rowery), wykonane zosta-
ną nasadzenia zieleni i trawni-
ków - dodaje Wójt Kuliński.  

Rewitalizacja przestrzeni 
publicznej w  Runowie Sła-
wieńskim, Reblinie, Zębowie 
i  Sycewicach poprzez zago-
spodarowanie terenów wokół 
zbiorników wodnych wraz 
z ich renaturyzacją  kosztować 
będzie ok. 1,3 mln zł. Gmina 
pozyskała na realizację tego 
zadania dofinansowanie ze 
środków Europejskiego Fun-
duszu Rozwoju Regionalne-
go w  ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego Wo-
jewództwa Pomorskiego na 
lata 2014 – 2020 w  wysokości 
70 % kosztów kwalifikowa-
nych. Umowę w  tej sprawie 
podpisano 18 sierpnia 2017 r. 
w  Urzędzie Marszałkowskim 
Województwa Pomorskiego 
w Gdańsku. 
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BAJKA Tadeusz Gawlik
tadgaw@wp.plBajka o dobrym samarytaninie i wrogu publicznym

Gdyby przytoczyć tu wszyst-
kie słowa ewangelii w/g świę-
tego Łukasza o  dobrym sama-
rytaninie, to zapewne brakłoby 
całej kolumny na komentarz po-
wszechnie kazaniem zwany. 
W  tej „dobrej nowinie”, bo tak 
ewangelię pojmować należy, to 
nie kapłan ani jego pomocnik, 
lewitą z  pochodzenia zwany, 
tylko mieszkaniec Samarii choć 
zwolennikiem chrystusowej 
nauki nie był, udzielił pomocy, 
ograbionemu przez zbójców, 
podróżnemu.  Lewici choć byli 
to potomkowie rodu Jakuba 
w  świątynnej służbie nie mie-
li prawa zbliżać się do ołtarza. 
Król Dawid niektórych z  nich 
przeznaczył nawet do służ-
by urzędniczej i  sędziowskiej, 
w której pozostawali do 50 roku 
życia. Nie zachowały się jednak 
z  tamtych czasów żadne pro-

testy w sprawie ich przejścia na 
wcześniejsze, jakby nie mówić 
emerytury! „Róbta co chceta" 
mówi dziś „dobry samarytanin” 
Owsiak i  na to hasło co roku 
stawia się od stu a w porywach 
do stu pięćdziesięciu tysięcy 
„aniołów” woluntaryzmu po-
trząsających na całym świecie, 
nie skrzydełkami wszak ale 
ofiarnymi puszkami Orkiestry. 
Tego nie potrafił zrobić wcze-
śniej nikt, ani konstytucyjnie 
odpowiedzialne za służbę zdro-
wia państwo i  jego Narodowy 
Fundusz ani nawet miłosierny 
Caritas najczęściej państwo-
wym groszem wspierany. Hasło 
„róbta co chceta” z największym 
entuzjazmem przyjął jednak 
aparat władzy państwowej 
i  rzeczywiście robi co chce nie 
oglądając się na literę Konstytu-
cji, wyroki trybunałów i  sądów 

wszelakich. Nie wiedzieć czemu 
zatem „dobry samarytanin” stał 
się wrogiem publicznym nr 1 
„dobrej zmiany” i  katolickiego 
przecież państwa. „Wielka Or-
kiestra...” broni się sama poprzez 
setki tysięcy przekazanych pań-
stwowej służbie urządzeń ratu-
jących zdrowie i życie, na które 
państwa polskiego niestety nie 
stać. Z  roku na rok stanowi re-
kordy światowej popularności 
i  finansowego, w  dziesiątkach 
milionów liczonego wsparcia. 
Zgorszeniem powszechnym dla 
prawomyślnych przekaziorów 
jest jednak od lat organizowany 
Przez Owsiaka i  jego Orkiestrę, 
festiwal Przystankiem Wood-
stock a  ostatnio Pol’and’Rock 
Festivalem zwany. W  założeniu 
impreza ta jest podziękowa-
niem dla wolontariuszy za ich 
pracę podczas Finału Wielkiej 

Orkiestry Świątecznej Pomocy. 
W  tym sęk jakby powiedział 
kabareciarz Dziewoński, że im-
preza jest w  całości bezpłatna 
dla widzów a na tegoroczny fe-
stiwal zjechało się blisko 700 ty-
sięcy osób. Kto kiedykolwiek wi-
dział taką pielgrzymkę? Owsiak 
jest na cenzurowanym i  za 
każde spontanicznie wypowie-
dziane słowo nawet gdyby cy-
tatem z  jakiegokolwiek klasyka 
byłoby wziętym, przed sądami 
tłumaczyć się musi. Tymczasem 
wysoki funkcjonariusz policji 
słowem spier...aj w  programie 
„Tak jest” nikogo oprócz pro-
wadzącego program Andrzeja 
Mrozowskiego zbytnio nie za-
skoczył. Trudno też powiedzieć 
dlaczego Pol’and’Rock Festival 
stał się imprezą „podwyższo-
nego ryzyka” w  czasach kiedy 
w  mieście Łodzi liczebnie po-

równywalnym do festiwalowej 
społeczności w  ciągu jednego 
tygodnia umiera od dopalaczy 
10 ćpunów, na policyjnych im-
prezach towarzyskich wysocy 
funkcjonariusze przypadkiem 
wypadają z okien a na polskich 
plażach tylko w  tym sezonie 
utonęło ponad 350 osób. Poli-
cjanci wszak też ludzie i  napić 
się mają prawo a jeśli któryś wy-
padnie z okna bez udziału osób 
trzecich to wyłącznie jego spra-
wa. Nikt też na siłę nikomu lewa-
tywą nie wciska dopalaczy. Han-
dlarzy śmiercią trzeba jednak 
ścigać w odróżnieniu od anima-
torów kultury, których z większą 
niż morderców determinacją 
ściga nasze państwo. Trzeba też 
większej ochrony dla kąpiących 
się w  każdej sadzawce urlopo-
wiczów, bo trudno wymagać 
by wypoczywając na wczasach 

byli świętsi od świętujących po-
licjantów. To, że państwo polskie 
nie pomaga fundacji Owsiaka 
i że państwowa telewizja wyco-
fała się ze współpracy z Funda-
cją to ich zbójeckie prawo, ale 
że Państwowa Straż Pożarna 
odmówiła tradycyjnego schło-
dzenia festiwalowiczów to już 
ewidentna szykana. Niemcy 
przyjechali i  lali. Można? Moż-
na!!! Wszelkie, rzucane pod nogi 
kłody organizacyjne, inwekty-
wy, pomówienia i  manipulacje 
informacyjne jakoś orkiestrze 
i festiwalowi nie szkodzą. Jedno 
i drugie z roku na rok cieszy się 
coraz większą popularnością. 
Kto wie a  może Jezus mówiąc 
w Łukaszowej ewangelii „Idź, i ty 
czyń podobnie”, miał na myśli 
Jurka Owsiaka?

Powyższa treść jest 
prywatną opinią autora

Kiedy naziści przyszli po komunistów, milczałem,
nie byłem komunistą.
Kiedy zamknęli socjaldemokratów, milczałem,
nie byłem socjaldemokratą.
Kiedy przyszli po związkowców, nie protestowałem,
nie byłem związkowcem.
Kiedy przyszli po Żydów, milczałem,
nie byłem Żydem.
Kiedy przyszli po mnie, nie było już nikogo, 
kto mógłby zaprotestować.

Okiem
WÓJTA

Jakby nie patrzeć na rolnictwo, 
to przecież żywność jest, była i  bę-
dzie podstawą egzystencji ludzko-
ści. Tadeusz Kościuszko w  czasach 
insurekcji 16 sierpnia 1794 nadał 
oddziałowi kosynierów krakowskich 
sztandar z  dewizą „żywią y bronią” 
podkreślając w  ten sposób najwyż-
szą rangę chłopskich kosynierów 
w istnienie niezależnego bytu ojczy-
zny. Dziś zwykło się mówić „chłop śpi 
a  w  polu rośnie”. „Chwast wielkością 
równy sośnie” dodają znający temat 
satyrycy. Śmiechu w tym jednak jest 
mało. Choć rolnictwo to jedyna gałąź 
gospodarki, w której wszystko rośnie, 
to jednak nie tylko od rolnika zależy 
końcowy efekt jego ciężkiej pracy. 
To pogoda, to właśnie uwarunkowa-
nia atmosferyczne stanowią często 
o  efektach rolniczego trudu. Rolnik 
nigdy nie ma pewności czy efektów 
jego ciężkiej pracy nie zniweczą 
ulewne deszcze w  czasie zbiorów, 
czy klęska suszy w  czasie wegetacji 
roślin. W  ubiegłym roku to ulewne 
deszcze stworzyły bardzo poważne 
problemy ze zbiorem płodów rol-
nych. W tym, prawie cały kraj nawie-
dziła klęska suszy. Zjawiska tego nie 
ogłoszono jednak urzędowo bo taka 
deklaracja musiałaby w  konsekwen-
cji skutkować doraźną pomocą fi-
nansową dla rolników. Fakt pozostaje 

jednak faktem a  „plażowa pogoda”, 
z której codziennie w telewizji cieszą 
się wszystkie „pogodynki”, spowo-
dowała radykalny spadek plonów 
i horrendalne straty w rolnictwie. Na 
klęskę suszy zaradzić się raczej nie 
da, ale starając się zapobiegać nega-
tywnym skutkom nadmiaru płynącej 
z  nieba wody konsekwentnie wdra-
żamy w  życie program tak zwanej  
„małej retencji " polegający głównie 
na  renaturyzacji stworzonego przez 
naturę środowiska. Niezależnie od 
brzmienia tej europejskiej formuły, 
chodzi o  przywrócenie stanu natu-
ralnego zbiorników wodnych w miej-
scowościach Runowo Sławieńskie, 
Zębowo, Sycewice i  Reblino projekt. 
Kosztem jednego miliona trzystu 
tysięcy złotych zamierzam wprowa-
dzić projekt w życie jeszcze w latach 
2018-2019.Ta, choć kosztowna, in-
westycja polegająca na odtworzeniu 
zbiorników wodnych zdecydowanie  
poprawi gospodarę wodną w  tych 
miejscowościach Choć woda w nad-
miarze może szkodzić niszcząc upra-
wy, zmniejszając plony, zalewając 
wiele pól i zabudowań, do życia jest 
nam jednak niezbędna. Wody po-
trzebują zarówno rośliny, zwierzęta 
i ludzie. Woda daje nam życie! Na po-
godę wpływu jeszcze nie mamy, ale 
żeby ułatwić życie rolnikom i wszyst-

kim mieszkańcom gminy, staramy 
się jako samorząd od wielu lat in-
westować znaczne środki finansowe 
w zaopatrzenie naszych wsi w wodę 
i sprawny system kanalizacji, podno-
sząc w ten sposób standardy życia na 
naszej wsi. Tak jak wspomniałem, bez 
wody czy może szerzej wodociągów 
i  kanalizacji, nie wyobrażamy sobie 
obecnie wiejskiego życia. To już nie 
może być dobrodziejstwem, to musi 
byś standardem wiejskiego życia. Je-
stem przekonany, że cel jaki sobie za-
łożyłem kilka lat temu wraz ze swoim 
zespołem współpracowników, został 
osiągnięty. Dzięki naszym działa-
niom, systematycznie rozwija się sieć 
wodno-kanalizacyjna. Wciąż buduje-
my nowe systemy i  zbroimy tereny 
inwestycyjne. To głównie dzięki temu 
gmina rozwija się i  wciąż przybywa 
nam nowych mieszkańców. Pierwsze 
działania w  tym zakresie podjęliśmy 
już 18 lat temu kiedy mimo skrom-
nych środków finansowych skana-
lizowaliśmy za ponad 10 milionów 
złotych pierwsze wioski: Kobylnicę. 
Łosino, Widzino i  Bolesławice. Uzna-
jąc zaopatrzenie w  wodę i  system 
kanalizacji za jeden z  priorytetów 
podnoszenia standardów życia wiej-
skiego realizowaliśmy sukcesywnie 
inwestycje wodociągowe i  kanaliza-
cyjne w  wielu miejscowościach na 

terenie naszej gminy - od Kwakowa, 
po Lubuń, Żelki, Żelkówko oraz Lu-
lemino. Pomimo dużych odległości 
udało nam się zbudować komplek-
sowy system wodno-kanalizacyjny 
w  Sycewicach, Reblinie, Sierakowie, 
Kończewie i  Kuleszewie. Obecnie 
modernizujemy i  budujemy sieci 
wodociągowe i  kanalizacyjne wraz 
oczyszczalniami ścieków w  Płasze-
wie, Ścięgnicy, Runowie Sławieńskim, 
Zębowie, Słonowicach-Dobrzęcinie, 
Wrzącej, Zagórkach i  Bzowie. Część 
z nich już funkcjonuje, kolejne w naj-
bliższych tygodniach będą oddane 
do eksploatacji. W  roku przyszłym 
do realizacji pozostanie nam tyl-
ko sieć w  miejscowości Komorczyn 
oraz tranzyt do Sycewic. Pozostanie 
jeszcze kilka siedlisk oddalonych od 
zwartej zabudowy, przy których też 
zamierzamy w  przyszłej kadencji, 
uruchomić indywidualne oczysz-
czalnie ścieków. Te inwestycje choć 
kosztowały budżet gminy ponad 70 
milionów złotych, ukryte są głęboko 
w  ziemi. Nie widzi ich przejeżdżają-
cy turysta. Docenia je jednak każdy 
użytkownik odkręcając kran z bieżą-
cą, wysokiej jakości wodą. Już dziś 
jako jedna z  nielicznych gmin wiej-
skich, możemy się poszczycić jednym 
z  najwyższych wskaźników zwodo-
ciągowania i  skanalizowania gminy. 

Dodam tylko, że tempo tych prac 
zwiększyło się, dzięki funduszom pły-
nącym z  Unii Europejskiej, bowiem 
stamtąd otrzymujemy znaczne środ-
ki umożliwiające porządkowanie go-
spodarki wodno-ściekowej. To suma 
inicjatyw, własnych starań, środków 
budżetowych i  unijnych, pozwoliła 
nam wybudować w ostatnich latach 
140,38 kilometrów sieci wodociągo-
wej oraz 173,82  kilometrów sieci ka-
nalizacyjnej. Za to chcę podziękować 
moim współpracownikom, którzy 
przygotowali inwestycje pod kątem 
realizacyjnym, radnym, którzy przy-
znali środki finansowe niezbędne dla 
realizacji tych inwestycji oraz firmom, 
które te inwestycje solidnie wykona-
ły i nadal wykonują. Nadal pozostaje 
jednak wiele do zrobienia. Zapew-
niam jednak, że nie spoczniemy na 
laurach w staraniach o coraz godniej-
sze życie naszych mieszkańców. Co-
rocznym obyczajem, w  najbliższym 
czasie będziemy obchodzili Święto 
Plonów. Odwiecznym zwyczajem, 
mieszkańcy naszej gminy będą skła-
dali hołd trudnej rolniczej pracy. Ja 
z tej okazji kłaniam się naszym rolni-
kom, po staropolsku czapką do ziemi!
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Świat przestępstw i wy-
kroczeń zamienia na 
świat fantasy. W nim 
ma do czynienia 
z postaciami rodem 
z powieści Tolkiena 
czy Vernea. Ten rodzaj 
rozrywki jest dla mnie 
odskocznią od obo-
wiązków służbowych 
– tak o swojej pasji 
mówi Paweł Kubiak. 
Policjant z poste-
runku w Kobylnicy 
w wolnych chwilach 
poświęca się grom 
planszowym. Bardzo 
wyjątkowym. 

Powiedz trochę więcej 
o  swojej pasji. Kiedy się 
zrodziła i w jaki sposób?

Jedną z  moich pasji jest 
modelarstwo, a  od 2 lat 
zbieram figurki do gry 
Warhammer age of sig-
mar. Gra pochodzi z Wysp 
Brytyjskich i  tam jest bar-
dzo popularna. W  Polsce 
pojawia się coraz więk-
sza rzesza osób grających 
i  ja jestem jedną z  takich 
osób. Jeśli miałbym opisać 
tę grę osobom, które nie 
miały z  nią nigdy stycz-
ności, to porównałbym ją 
do partii szachów, gdzie 
każdy z graczy posiada do 
dyspozycji swoje figury 
i  stara się pokonać prze-
ciwnika. W  grze Warham-
mer age of sigmar jest po-
dobnie z  tym, że zamiast 
figur do dyspozycji posia-
da się figurki przedstawia-
jące rożnego rodzaju od-
działy. Z  racji tego, że gra 
toczy się w świecie fantasy 
do dyspozycji są figurki 
elfów, krasnoludów, smo-
ków. Każdy z  tych oddzia-
łów ma inne umiejętności 
i  zadaniem gracza jest 
wykorzystać tak swoje od-
działy, by pokonać prze-

ciwnika. W  skrócie to gra 
strategiczna.

Dlaczego akurat taki 
rodzaj rozrywki tak moc-
no Cię zainteresował? To 
przez chęć wewnętrznego 
uspokojenia, ucieczki od 
stresów związanych z  wy-
konywaniem codziennych 
obowiązków?

Faktycznie ten rodzaj 
rozrywki jest dla mnie 
odskocznia od obowiąz-
ków służbowych. Zawód, 
jaki wykonuje jest obcią-
żeniem fizycznym i  psy-
chicznym. Powoduje to, 
że w domu czasem trzeba 
się w  jakiś sposób odstre-
sować i oprócz aktywności 

fizycznej sposobem na od-
stresowanie jest malowa-
nie figurek i tworzenie róż-
nych elementów makiety 
do gry. Najczęściej wyglą-

da to tak ze w  wolnych 
chwilach, gdy uporam się 
z  obowiązkami domowy-
mi, ojcowskimi - siadam 
sobie i maluje.

Twoja pasja w  zasadzie 
składa się z  dwóch części. 
Pierwsza z  nich to dość 
żmudne zajęcie. Samemu 
wykonujesz plansze i  gry, 
które później wykorzystu-
jesz w trakcie turniejów. To 
od samego początku ręcz-
nie robione projekty? Jak 
długo przygotowuje się 
jedną postać?

Malowanie figurek bywa 
żmudne no i  czasochłon-
ne, ale staram się dbać 
o szczegóły i chciałbym by 
moje figurki były bardzo 
realistyczne. Same figur-
ki się kupuje, następnie 
skleja no i  maluje. Poma-
lowanie zajmuje mi cza-
sem kilka dnia a  czasem 
nawet tygodni ale to spo-
wodowane jest tym, że nie 

mam aż 
tak dużo 
czasu wolnego 
by każdego dnia poświę-
cać czas na moje zainte-
resowania.   Poza tym Gra 
rozgrywana jest na spe-
cjalnie przygotowanych 
stołach, gdzie znajdują się 
własnoręcznie zrobione 
elementy makiety czyli 
górki, lasy, czy tez zabu-
dowania, co powoduje ze 
sama gra wizualnie jest 
bardzo ciekawa nawet 
dla osób obserwujących 
z boku. Chyba więcej cza-
su niż malowanie zajmuje 
tworzenie makiety do gry. 

Wielu jest w  naszym re-
gionie miłośników takich 
gier planszowych?

 Gram najczęściej ze 
znajomymi bo w  naszym 
regionie nie ma zbyt wielu 
graczy , choć mam nadzie-
ję, że tych będzie się po-

jawiać co-
raz więcej. 

W większych mia-
stach takich jak Gdańsk 
jest tych miłośników gry 
tylu, że raz w  miesiącu 
odbywają się turnieje, na 
które oprócz graczy przy-
chodzą osoby postronne 
by obejrzeć rozgrywki. Gra 
wizualnie bardzo fajnie się 
prezentuje, gdzie ładnie 
pomalowane oddziały to-
czą bitwę na wcześniej 
przygotowanym stole. 

Czy masz na swoim kon-
cie już jakieś konkretne 
turniejowe osiągnięcia? 

Sam brałem udział już 
w  takich turniejach na 
razie największym moim 
sukcesem było zajęcie 
czwartego miejsca. 

Rozmawiał Karol 
Kotusiewicz

Paweł Kubiak. Policjant z duszą artysty
W Y W I A D  K U R I E R A

Gry planszowe coraz popularniejsze 
w Polsce. Od kilku lat zarówno liczba 
miłośników bitewnych gier planszo-
wych, jak i dedykowanych im turnie-
jów zdecydowanie rośnie. Rozgrywki 

z udziałem zawodników z całego 
kraju odbywają się w największych 

polskich miastach i skupiają prawdzi-
we tłumy. 
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W kolejnych miejscowościach Gminy Kobylnica odbyły się festyny organizowa-
ne przez poszczególne sołectwa. Wyjątkowa atmosfera i liczne atrakcje sprawi-
ły, że wielu mieszkańców do dziś wspomina mile spędzone chwile. 



92018 r. KURIER SOŁECKI

Wyjątkowe spotka-
nie z folklorem

25 sierpnia w Kobylnicy odbyła się pierwsza edy-
cja Festiwalu Nowego Folkloru „MiastoWieś”. Przez 
kilka godzin publiczność mogła sama przekonać 
się o tym, jak wiele różnych odcieni ma współcze-
sna kultura nowoczesnego miasta i wiejski folklor. 
Impreza była również okazją do wysłuchania kon-
certów gwiazd ogólnopolskiego formatu i kulinar-
nych uciech. Nowa propozycja artystyczna Gminy 
Kobylnica spotkała się z dużym zainteresowaniem 
publiczności.

Nietypowość organizowanego po raz pierwszy 
Festiwalu polegała na tym, że w  odważny sposób 
próbował on elementy kulturowe dwóch obsza-
rów. Zamysłem organizatorów było pokazanie 
w  jednym miejscu i w trakcie jednego wydarzenia 
zarówno elementy związane z  dawną, tradycyjną 
kulturą ludową, ale też najbardziej rozpoznawalne 
elementy współczesnego, nowoczesnego świata.

Kilkugodzinny Festiwal wypełniły występy lokal-
nych zespołów z terenu powiatu słupskiego, w tym 
z  gminy Kobylnica, oraz gwiazd ogólnopolskiego 
formatu. Wszystkie je łączył element folkloru wy-
stępujący w prezentowanej twórczości. 

Obok zespołów Tulia i  Kapeli Ze Wsi Warszawa, 
zaprezentowały się także Ale Babki, Raj Power, Cho-
py i  Kapela ze Wsi Damnica. Ponadto podczas fe-
stiwalu odbył się zlot food trucków, a w specjalnie 
przygotowanych namiotach mogliśmy wziąć udział 
w bardzo różnych animacjach – od tych, które adre-
sowane były do seniorów, przez zabawy z dziećmi, 
a kończąc na rywalizacji w dawne gry i zabawy.
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Centrum Zdrowia SALUS w  Słup-
sku informuje, iż do końca bieżącego 
roku istnieje możliwość skorzystania 
z bezpłatnych przesiewowych badań 
kolonoskopowych w  ramach profi-
laktyki raka jelita grubego. 

Z  badań mogą skorzystać osoby, 
które nie wykonywały kolonoskopii 
przez ostatnie 10 lat, nie mają obja-
wów raka jelita grubego i są w wieku 
50-65 lat (urodzeni w  latach 1952-
1967) - młodsze roczniki wyłącznie 
z  rodzin, w których występowały za-
chorowania na ten typ nowotworu. 

Badania wykonywane są w  Pra-
cowni Endoskopii SALUS w  Słupsku 
przy ul. Zielonej 8 przez doświadczo-
nych specjalistów chirurgów. Reje-
stracja odbywa się pod dedykowa-
nym numerem telefonu: 721 212 137 
oraz ogólnym: 59 848 90 00. 

Co zrobić po kolei: 
• zadzwonić pod dedykowany 

numer telefonu 721 212 137 – pod 
tym numerem uzyskacie Państwo 
szczegółowe informacje o  zasadach 
wykonania badań, sposobie przygo-
towania, możliwym terminie badania 
i sposobie przekazania Państwu pre-
paratu do oczyszczenia jelita (bez-
płatnie) 

• wypełnić Ankietę Kwalifikacyjną 
do Programu, którą należy przynieść 
z  sobą na badanie UWAGA, warun-
kiem zakwalifikowania do badania 
jest odpowiedź NIE na wszystkie py-
tania ankiety! Ankieta dostępna na 
www.klinikasalus.pl – dział PROFI-
LAKTYKA – JELITA GRUBEGO i  w  za-
łączeniu. 

• jeżeli brak przeciwwskazań - przy-
gotować się do badania i  je wyko-
nać... 

Dlaczego warto wykonać badanie 
właśnie w  Centrum Zdrowia SALUS 
(Słupsk, ul. Zielona 8): 

• Badanie jest bezpłatne, finanso-
wane przez Ministerstwo Zdrowia 

• Czas oczekiwania to zaledwie kil-
ka dni 

• Wykonują je doświadczeni chirur-
dzy Wojciech Galla i Jacek Grochulski 

• Zapewniamy maksymalny kom-
fort badania i  ograniczenie do mini-
mum negatywnych doznań 

• Jesteśmy wieloletnim (ponad 
10 lat) i  renomowanym partnerem 
Ministerstwa Zdrowia w  realizacji 
w/w programu 

Źródło: Centrum Zdrowia SALUS
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Już po raz siódmy biblioteki 
w  całej Polsce organizują akcję 
Narodowe Czytanie. Na ma-
pie dorocznych wydarzeń nie 
zabraknie Kobylnicy. W  roku, 
w  którym szczególnie obcho-
dzimy 100-lecie odzyskania nie-
podległości, Para Prezydencka 
zaprosiła  do lektury „Przedwio-
śnia” Stefana Żeromskiego. 

W przesłaniu skierowanym do 
Pana Leszka Kulińskiego Wójta 
Gminy Kobylnica, Prezydent An-
drzej Duda napisał m.in. „Jestem 
przekonany, że wspólna lektu-
ra tej pięknej i  mądrej książki 
pomoże nam jeszcze bardziej 
przybliżyć się do doświadczeń 
sprzed wieku. Bardzo zależy mi 
na tym, aby tegoroczna akcja, 

oprócz jej stałego, główne-
go celu, którym jest promocja 
czytelnictwa, była też formą 
uczczenia jubileuszu. A zarazem 
chcę, aby przesłanie Żeromskie-
go wzbogaciło program obcho-
dów i  wydarzeń o  niezwykle 
istotny i  potrzebny element 
krytycznej refleksji nad dziejami 
ojczystymi.”

Akcja Narodowe Czytanie od-
będzie się w  Kobylnicy 8 wrze-
śnia 2018 r. podczas Gminnego 

Święta Plonów. Pierwsza odsło-
na uroczystości odbędzie się na 
scenie o  godz. 16.15, a  jej kon-
tynuacja dla wszystkich zainte-
resowanych na specjalnym sto-
isku bibliotecznym. Tam będzie 
można otrzymać pamiątkowy 
stempel Narodowego Czyta-
nia. Bibliotekarze zapraszają do 
wspólnego czytania oraz udzia-
łu w przygotowanych z tej oka-
zji animacjach literackich. 

Bezpłatne badania kolonoskopowe

Żonaci kontra kawalerowie. 
Niezwykły mecz w Reblinie
W historii futbolu często dochodziło do spotkań, w których rywalizo-
wały ze sobą bardzo nietypowe drużyny. Do historii lokalnych wyda-
rzeń sportowych w Gminie Kobylnica z pewnością przeszło starcie, 
jakie w połowie sierpnia miało miejsce w Reblinie.

15 sierpnia 2018 roku Stowarzyszenie 
„Aktywni Mieszkańcy Gminy Kobylnica” 
zorganizowało wspaniały mecz, w  którym 
rywalizowali ze sobą żonaci i kawalerowie 
z Reblina i okolic. 

Celem spotkania była integracja lokal-
nej społeczności. I  na ten element uwagę 
uczestników zwracali organizatorzy w cza-
sie oficjalnego otwarcia imprezy. Prezes 
stowarzyszenia  - Elżbieta Surmacz wraz 
z  wiceprezesem panem Grzegorzem Jo-
pek oraz sekretarzem – panią Sabiną Słaba 

podkreślali, że najważniejsza w tym wyda-
rzeniu jest dobra zabawa i  wspólnie spę-
dzony czas. Okazało się jednak, że i sporto-
wych emocji nie zabrakło.  

Po zaciętym meczu kawalerowie wy-
grali 15:10. Piękny puchar w  imieniu całej 
drużyny odebrał z rąk pani prezes Damian 
Mothke. 

Po meczu stowarzyszenie zaprosiło 
wszystkich obecnych na smaczny poczę-
stunek wraz z zabawą taneczną przy muzy-
ce elektronicznej. 

Nie od dziś wiadomo, że w naszej gminie mieszkają utalentowani i wrażliwi twórcy. Jedną z ta-
kich osób jest mieszkanka Widzina, pani Genowefa Błaszczak – Wróblewska. Od kilku lat swoje my-
śli i przeżycia przelewa na karty papieru tworząc strofy literackie. W tym roku ukazała się książka 
pt. „Cienie i blaski. Autobiografia i wiersze” zawierająca wspomnienia i zbiór kilkudziesięciu utwo-
rów. Zapraszamy na promocję książki i spotkanie z autorką, które odbędzie się  28 września 2018 
r. o godz. 16.30 w Gminnej Bibliotece Publicznej w Kobylnicy przy ul. Wodnej 20/4. Wstęp wolny.
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Lucyna i Wojciech Po-
zorscy będą starostami 
tegorocznych dożynek 
w Kobylnicy. Oboje 
z rolnictwem związani 
są od wielu lat. Jak 
sami przyznają, w tym 
czasie miewali lepsze 
i gorsze momenty, 
jednak nawet w naj-
trudniejszych chwi-
lach miłość do ziemi 
pomagała wytrwać 
i przezwyciężać prze-
ciwności. 

Od jak dawna są Pań-
stwo związani z  rolnic-
twem?

Wojciech Pozorski: Ja 
zajmuję się rolnictwem od 
1982 roku. Troszkę więc 
już minęło. To było właści-
wie zaraz po szkole. Mia-
łem 20 lat. Poprzedni wła-
ściciel tego gospodarstwa 
zmarł, a że mój ojciec znał 
się trochę z  jego rodziną, 
postanowiliśmy je kupić. 
Nie jest to więc odziedzi-
czone gospodarstwo po 
rodzicach. Przez pierwsze 
trzy lata mieszkałem tutaj 
sam, później już z małżon-
ką zamieszkaliśmy tutaj 
razem. 

Przygoda z  rolnictwem 
rozpoczęła się więc wcze-
śnie…

Maturę napisałem 
w  czerwcu, by zaraz po-
tem przyjechać tu i doglą-
dać gospodarstwa – siano 
zwozić, snopki ogarniać. 
W  chwili, gdy przejmowa-
łem to gospodarstwo, było 
tu jeszcze siedem krów, 
więc jeszcze i  nimi trzeba 
było się zajmować. 

Dla dwudziestoletniego 
chłopaka, który nie miał 
do dyspozycji nowocze-
snego sprzętu, musiała to 
być niezła szkoła?

Było ciężko. Teraz, 
w  tych czasach, jest to 
trudne do wyobrażenia. 
Miałem jednak dużą po-
moc ze strony rodziców, 
którzy silnie mnie wspie-
rali. 

Nie pojawiały się wów-
czas momenty zwątpienia, 
chęć porzucenia trudnej 
pracy na rzecz innej, może 
łatwiejszej?

Trudno było i nadal jest, 
to fakt. Z  jednej strony 
lubię tę pracę, z  drugiej – 
jest dużo stresowych sytu-
acji, które mają wpływ na 
to, czy się uda, czy też nie. 
Mam tu na myśli pogodę, 
awarie maszyn, szkodni-
ki, choroby – niby starasz 
się wszystko robić jak naj-
lepiej, a  mimo to nie za-
wsze wychodzi na dobre. 

Tamten rok za mokry, ten 
za suchy. U  nas podstawą 
działalności jest kapusta. 
Wiadomo, że przy tych 
hektarach to i  ze zboża, 
czy innych warzyw są do-
chody, ale to jednak głów-
nie na uprawie kapusty 
się opieramy. W  tym roku 
z  kapustą jest bardzo źle. 
Raz, że susza. Dwa – ciężko 
sobie poradzić ze szkod-
nikami przy takiej po-
godzie. Jednak nie tylko 
u  mnie jest nieciekawie, 
ale i  u  wszystkich. Mimo 
tej nieciekawej sytuacji, 
kapusta i  tak w  miarę do-
brze się sprzedaje. W mia-
rę dobra cena. Chociaż to 
i tak za mało, by wyrównać 
poniesione straty.

W  którym roku dołączy-
ła małżonka?

Ślub wzięliśmy w  1987 
roku. Jeszcze przecież, 
poza zajmowaniem się 
gospodarstwem, zaocznie 
studiowałem. Ślub wzię-
liśmy na ostatnim roku 
studiów. Pogodzenie tylu 
spraw ze sobą było trudne. 
Myślę, że gdyby nie rodzi-
ce, rady bym sobie nie dał. 

Dla Pani gospodarstwo 
było czymś nowym?

Lucyna Pozorska: Nie, 
oczywiście miałam już 
kontakt z gospodarstwem. 
Jestem córką rolnika. Kie-
dy byłam młoda zawsze 
mówiłam sobie, że nigdy 

nie wyjdę za rolnika. Cho-
dziliśmy więc swoimi dro-
gami, bo przecież ja treno-
wałam, często bywałam na 
stadionie, gdzie biegałam. 
W  moim rodzinnym go-
spodarstwie mogłam jed-
nak obserwować wszyst-
ko to, z  czym wiąże się 
codzienne życie rolnika. 
Też zwoziliśmy siano, młó-
ciliśmy zboże, były krowy, 
świnki. No i tak się zabaw-
nie złożyło, że Wojtek się 
przeprowadził i  gdzieś go 
kiedyś zobaczyłam… Zo-
baczyłam go w  autobusie 
i  tak się człowiek zainte-
resował. Choć akurat w  te 
strony rzadko chodziłam. 
Mieszkałam po innej stro-
nie miejscowości. Później 
już chodziłam, bo byłam 
ciekawa tego chłopaka. 
Jednak Wojtek ciągle pra-
cował, w ogóle nie miał na 
nic czasu. 

Wojciech Pozorski: Tak 
rzeczywiście było. Jak 
wspominam, to do domu 
wracałem około 22, wów-
czas w telewizji leciała Pa-
norama. Z dziećmi miałem 
słaby kontakt, żona musiał 
opiekować się nimi. Wia-
domo, że w  ciągu dnia 
widywaliśmy się, jednak 
chciało się zdecydowanie 
więcej, ale natłok obo-
wiązków nie pozwalał.

Dziś łatwiej jest być rol-
nikiem?

To zależy od tego, jak 
na to spojrzymy. Stres jest 
ten sam. Kiedyś do zaro-
bienia były mniejsze pie-
niądze, ale i  mniejsze są 
do stracenia. W  tej chwili, 
jak się wszystko udaje, to 
można dość duże pienią-
dze uzyskać z  gospodar-
stwa. Przeważnie wszystko 
się jednak nie udaje, i  tu 
jest ból i  złość. Zdecydo-
wanie łatwiej wykonuje 
się prace, bo dostępność 
maszyn i  zaawansowane 
technologie pozwalają na 
efektywną prace. Kiedyś 
dwoma małymi ciągnika-
mi obrabialiśmy 120 ha. 
Dziś nowoczesny sprzęt 
wykorzystuje się na dużo 
mniejszym obszarze.

Jednak mimo wszystko 
zainteresowanie rolnic-
twem słabnie..

Lucyna Pozorska: Może 
i z zewnątrz wygląda to na 
łatwą i  przyjemną pracę, 
ale trzeba się jej poświę-
cić. Być może to powodu-
je, że dla wielu młodych 
ludzi nie jest atrakcyjna. 
Jednak my możemy być 
zadowoleni – nasz syn 
podjął decyzję o  tym, że 
zostaje na gospodarstwie. 

Zmienia się rolnictwo, 
zmienia się także sposób 
postrzegania jednego 
z  najważniejszych wyda-
rzeń w  ciągu całego roku 
dla rolników. Czy współ-

cześnie dożynki są podob-
ne do tych, które pamięta-
cie Państwo z przeszłości?

Wojciech Pozorski: Przede 
wszystkim jest mniej ty-
powych rolników, a  więc 
tych, którzy pielęgnowali 
wszelkie obyczaje związane 
z  tym wydarzeniem. Jeżeli 
ludzie nie czują tak silnego 
związku emocjonalnego 
z  ziemią, to trudno wyma-
gać od nich kultywowania 
tego dnia. 

Lucyna Pozorska: Pamię-
tam szczególnie dożynki, 
które zakończyły napraw-
dę bardzo intensywny 
okres naszej pracy. Mam 
tu na myśli powiatowe 
święto plonów, które od-
było się w Sycewicach. Zo-
stałam wówczas starości-
ną dożynek. Wtedy po raz 
pierwszy zaprojektowa-
łam dożynkowy wieniec, 
który wygrał nam właści-
wie wszystko. On był bar-
dzo niekonwencjonalny 
– ciągnik z przyczepą i wa-
rzywami. Od tamtej pory 
robiłam wieńce, co roku. 
Wymagało to ogromnej 
mobilizacji, bo było to 
trudne i ciężkie wyzwanie. 
Kosztowało mnie to wiele 
wysiłku.

Czyli najbliższe dożyn-
ki są pewnego rodzaju 
ukoronowaniem Państwa 
kilkudziesięcioletniej pra-
cy na gospodarstwie. Czy 

czują Państwo prestiż 
związany z  pełnieniem tej 
funkcji?

Lucyna Pozorska: To 
jest wyróżnienie. Osobi-
ście postrzegam to jako 
pewnego rodzaju podsu-
mowanie sukcesu, za jaki 
uznaje to, co wspólnymi 
siłami udało nam się osią-
gnąć. Uważam, że osią-
gnęliśmy sporo, bo zaczy-
naliśmy właściwie od zera. 
Kiedy dziś jeździmy i oglą-
damy inne gospodarstwa, 
jesteśmy zadowoleni 
z  tego, co stworzyliśmy. 
Ciężka praca, którą wło-
żyliśmy w  ten rozwój, jest 
źródłem satysfakcji. 

Wojciech Pozorski: Wia-
domo, że z pełnieniem tej 
funkcji wiąże się pewien 
stres. Z drugiej strony jest 
nam miło, że to właśnie 
my zostaliśmy wytypowa-
ni do pełnienia tej funk-
cji. Ogromnie nam miło. 
Co ciekawe, w  byciu sta-
rostami dożynek mamy 
spore doświadczenie. Co 
roku organizowane są też 
dożynki w  Łosinie. Staro-
stami na nich są albo ja 
i  koleżanka, albo kolega 
i małżonka. 

Rozmawiał 
Karol Kotusiewicz

Do pracy w rolnictwie potrzeba pasji i miłości
W Y W I A D  K U R I E R A
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Tomasz Stockinger w Kobylnicy

Recital „Już nie zapomnisz mnie” to próba 
przypomnienia dwudziestolecia międzywo-
jennego w muzyce i słowie. Wieczór spędzimy 
zatem w  wyjątkowym w  klimacie najpiękniej-
szych szlagierów polskiego kina przedwojen-
nego, które wykona specjalnie dla kobylnickiej 
publiczności Tomasz Stockinger. Tytuł progra-
mu pochodzi od piosenki „Już nie zapomnisz 
mnie”, która stanowiła główny motyw mu-
zyczny polskiej komedii Zapomniana melodia 
z 1938 roku. Koncert poświęcony jest twórcom 
takim jak Henryk Wars czy Jerzy Jurandot. 

Tomasz Stockinger ukończył PWST w  War-
szawie w  1978 r. Od tego czasu nieprzerwa-
nie związany jest z  teatrem, kinem, telewizją, 
a także estradą. Jest dziś jednym z najbardziej 
rozpoznawanych polskich aktorów.

Bilety w sprzedaży w cenie 25 zł.

Ośrodek Pomocy Społecz-
nej w Kobylnicy informuje, iż 
wnioski w sprawie ustalenia 
prawa do: 

- świadczeń wychowawczych 500+, 
- zasiłków rodzinnych wraz z dodatkami do zasiłku 

rodzinnego,
- świadczeń z funduszu alimentacyjnego,
- świadczenia dobry start 300+, na nowy okres 

zasiłkowy 2018/2019 będą przyjmowane w  formie 
papierowej od dnia 1 sierpnia 2018 roku. W  formie 
elektronicznej można składać wnioski od 01 lipca 
2018 roku.

W  przypadku gdy osoba ubiegająca się o  świad-
czenie wychowawcze 500+ oraz świadczenie z  fun-
duszu alimentacyjnego na nowy okres zasiłkowy 
złoży wniosek wraz z dokumentami do dnia 31 sierp-
nia, ustalenie prawa do świadczeń oraz wypłata tego 
świadczenia przysługująca za miesiąc październik 
następuje do dnia  31 października (nastąpi ciągłość 
wypłaty świadczenia).

W  przypadku gdy osoba ubiegająca się o  zasiłek 
rodzinny wraz z  dodatkami na nowy okres zasiłko-
wy złoży wniosek wraz z  dokumentami do dnia 31 
sierpnia, ustalenie prawa do świadczeń oraz wypłata 
tego świadczenia przysługująca za miesiąc listopad 
następuje do dnia  30 listopada (nastąpi ciągłość wy-
płaty świadczenia).

W  przypadku gdy osoba ubiegająca się o  świad-
czenie Dobry Start 300 dla ucznia złoży prawidłowo 
wypełniony i  kompletny wniosek w  miesiącu lipcu 
i sierpniu, ustalenie prawa i wypłata świadczenia na-
stępuje do 30 września.

Informacje o świadczeniach można uzyskać tele-
fonicznie pod nr tel. 059/842-96-16 wew. 21, 22, 26 
a  także osobiście w  Ośrodku Pomocy Społecznej 
w Kobylnicy w pok. nr 9. Wnioski można będzie po-
brać ze strony internetowej Ośrodka oraz osobiście 
w siedzibie Ośrodka, ul. Wodna 20/3 pok. nr 9.

   INFORMACJA!!!

29 września w Sali Teatralnej Gminnego Centrum Kultury i Promocji w Kobylnicy wystąpi Tomasz Stockinger. 
Artysta zaprezentuje projekt pn. „Już nie zapomnisz mnie. Przeboje międzywojnia”. Bilety na to wydarzenie 
są do nabycia w sekretariacie GCKiP oraz na portalu kupbilecik.pl.

Bolesławice. Świetlica już po termomodernizacji
11 sierpnia miało miejsce uroczyste otwarcie świetlicy wiejskiej w Bolesławicach. Przez ostatnie miesiące 
obiekt był nieczynny z powodu prac prowadzonych zarówno na zewnątrz, jak i wewnątrz budynku. 

W  obecności kilkudziesięciu 
osób dokonano uroczystego 
przecięcia wstęgi w  świetli-
cy wiejskiej w  Bolesławicach. 
W  ten symboliczny sposób za-
kończono kilkunastotygodnio-
we prace, które prowadzone 
były w tym miejscu. Miejscowa 
świetlica znalazła się w  gronie 
11 obiektów, które przechodzą 
zaawansowany proces termo-
modernizacji. 

Zakres rzeczowy przedsię-
wzięcia obejmował trzy główne 
zadania. W  ramach termomo-
dernizacji budynku wykonano 
m.in.: docieplenie i  remont 
dachu, docieplenie ścian bu-
dynku, ścian fundamentowych 

i  cokołów, wymieniona została 
także stolarka drzwiowa ze-
wnętrzna i  wewnętrzna oraz 
stolarka okienna. Budynek zo-
stał wyposażony w  instalację 
c.o  i  c.w.u  wraz z  montażem 
nowego źródła ciepła – kotła 
gazowego. W świetlicy pojawiły 
się także nowe oprawy oświe-
tleniowe typu LED. 

Zmianie uległo także wnę-
trze samego obiektu. Wyko-
nano m.in.: nowe ściany, na 
których pojawiły się nowe okła-
dziny i farmy. Wyremontowane 
zostało także zaplecze kuchen-
ne. Przebudowano instalację 
elektryczną i  wodno – kanali-
zacyjną. 

Ostatnim elementem prac 
było wykonanie zagospodaro-
wania terenu poprzez przełoże-
nie chodnika przed budynkiem 
świetlicy. 

Całkowity koszt remontu 
świetlicy w  Bolesławicach wy-
niósł 414 685 tys. zł, z  czego 
235 895 tys. zł. stanowiły środ-
ki z  budżetu Gminy Kobylnica. 
Pozostała część to zewnętrzne 
dofinansowanie. 

Termomodernizacja świetlicy 
wiejskiej w Bolesławicach wraz 
z  przebudową pomieszczeń,     
oraz z wykonaniem świadectwa 
charakterystyki energetycznej 
i  inwentaryzacji geodezyjnej 
powykonawczej realizowana 

była w  ramach projektu part-
nerskiego pn.: ”Poprawa efek-
tywności energetycznej Ob-
szaru Funkcjonalnego Miasta 
Słupska poprzez termomoder-
nizację budynków” (Lider: Mia-
sto Słupsk; Partnerzy: Gmina 
Kobylnica, Gmina Słupsk, Gmi-
na Dębnica Kaszubska, Gmina 
Damnica, Gmina Miasto Ustka, 
Powiat Słupski). Zadanie dofi-
nansowane ze środków Euro-
pejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego w ramach Regio-
nalnego Programu Operacyjne-
go Województwa Pomorskiego 
na lata 2014-2020, w wysokości 
68 % środków kwalifikowanych. 

Rodzina pana Jana z Gminy Kobylnica zbiera 
pieniądze na przeszczep komórek macierzy-
stych. Tylko tak lekarze mogą zahamować nie-
zwykle rzadką chorobę.

– Tata był duszą towarzystwa i  wulkanem 
energii. Nigdy nie siedział w  domu, śmialiśmy 
się, że jest pracoholikiem – opowiada Aneta 
Płaszczyk-Czarnota, córka pana Jana.

Chcemy pomóc, musimy. Oto kolejna osoba 
dotknięta zimną ręką podłego losu. Pan Jan 
Płaszczyk, choruje na postępującej porażenie 
jądrowe. Choroba polega na nadmiernej lokacji 
białek w obrębie tkanki nerwowej. Pan Jan co-
dziennie prowadzi bardzo zacięta walkę z cho-
robą, która zabrała mu samodzielność, ale ma 
szansę sam wstać lub wykonać podstawowe 
czynności. Możemy zatrzymać jej postęp‼️ 

PRZESZCZEP - słowo klucz, szanse na życie, 
w którym ten człowiek będzie mógł być szczę-
śliwy i móc jak każdy nas doceniać bezchmurne 
niebo czy widok ukochanego pupila. W imieniu 
pana Jana, prosimy o  otwarcie serc, o  pomoc 
o jaką poprosiłby każdy jeśli by jej potrzebował 
tak jak pan Jan. Pomóż nam dotrzeć do kolej-
nych osób o wielkich sercach. 

TO NIC NIE KOSZTUJE, a może pomóc.
Wejdź na stronę zbiórki i  WESPRZYJ: 

https://www.siepomaga.pl/jan-plaszczyk
#SMS na NUMER 72365
TREŚĆ S12427
Koszt 2,46 brutto (w tym VAT)

Źródło: Muszkieterowie Szpiku



132018 r. KURIER SOŁECKI

Prace na placach już zakończone

W  bieżącym roku prace 
renowacyjne realizowane na 
wszystkich placach zabaw 
znajdujących się w  Gminie 
Kobylnica kosztowały blisko 
35 tysięcy złotych. W 32 loka-
lizacjach dokonano różnego 
rodzaju napraw, które sprawi-

ły, że w okresie wakacji dzieci 
mogły korzystać z  bezpiecz-
nych i odnowionych urządzeń 
oraz zabawek.

Zakres prac był bardzo 
różny i  wynikał z  wcześniej 
przeprowadzonych oględzin. 
W niektórych miejscach ogra-

niczały się one do uzupełnie-
nia brakujących elementów 
i  wykonania odmalowani.  
Były jednak i  takie miejsca, 
w  których wymieniono nie-
które elementy konstrukcyj-
ne, a  nawet całe urządzenia 
tak, by korzystanie z  nich 

było bezpieczne. Najwięcej 
środków pochłonęły obiekty 
w Ścięgnicy, Dobrzęcinie, Re-
blinie, Kuleszewie, Kończewie 
i Kwakowie.

W  tym miejscu Centrum 
Usług Wspólnych w  Kobyl-
nicy, odpowiedzialne za re-

monty obiektów, dziękuje 
sołtysom oraz mieszkańcom 
za bieżące informowanie 
o  zauważonych uszkodzenia. 
Równocześnie przypomina 
aby o  wszelkich wadach nie-
zwłocznie informować.

Serdecznie zapraszamy wszyst-
kich mieszkańców Gminy Kobyl-
nica, posiadających psy, na bez-
płatną rejestrację i identyfikację 
zwierząt, które odbędzie się od 
II połowy września do końca 
października 2018 r.
Zgłoszenia należy kierować na 
adres e¬mail sg@kobylnica.pl 
i  telefonicznie (663-930-180) 
lub osobiście w  jednostce Stra-
ży Gminnej w  Kobylnicy przy  
ul. Wodnej 20/2 do godziny 15:30 
od poniedziałku do piątku.
Czipowanie jest metodą identy-
fikacji zwierząt, w  którym znaj-
duje się niepowtarzalny numer 
przypisany do każdego psa, po 
którego sczytaniu, dzięki spe-
cjalnemu czytnikowi, oraz po 
sprawdzeniu numeru w  elek-
tronicznej bazie danych, można 
dowiedzieć się, kto jest właści-
cielem czworonoga. Jest to bar-
dzo przydatne w  sytuacji, gdy 
pies ucieknie ze swojej posesji.
Urządzenie jest wielkości zia-
renka ryżu, nie przeszkadza 
zwierzęciu ani też nie powodu-
je reakcji alergicznych. Jest ono 
wprowadzane podskórnie na 
szyi lub między łopatki i  może 
działać nawet kilkadziesiąt lat. 
Wbrew panującemu przekona-
niu czip nie jest urządzeniem 
GPS, oraz nie namierza psa, ale 
pozwala zidentyfikować zwie-
rzę i dotrzeć do jego właściciela, 
dzięki danym zawartym w bazie.
Organizator zastrzega sobie 
prawo do wcześniejszego za-
mknięcia listy.

Rajd z historycznymi 
wspomnieniami w tle

W  sobotę, 4 sierpnia, wyru-
szył z  Kobylnicy rajd rowerowy 
w  celu uczczenia wybuchu Po-
wstania Warszawskiego. Była 
to kolejna odsłona całego cy-
klu wycieczek organizowanych 
przez STR Szprycha i Gminę Ko-
bylnica. 
Rowerzyści przejechali ok. 20 
kilometrów trasy po drodze 
składając kwiaty i zapalając zni-
cze przy Pomniku Powstańców 
Warszawskich w Słupsku. Po po-
wrocie do Kobylnicy przeprowa-
dzono konkursy dla dzieci i do-
rosłych, m.in. konkurs strzelecki 
i  konkurencje sprawnościowe. 
Rozstrzygnięto również konkurs 
edukacyjny i wręczono nagrody.
Imprezie towarzyszyła świet-
na atmosfera i  ładna pogoda. 
Uczestnicy otrzymali ciepły po-
siłek oraz mogli odpocząć na 
świeżym powietrzu.

  W SKRÓCIE

Na przestrzeni ostatnich 10 lat Gmina zainwestowała znaczne środki w budowę placów zabaw. W dużej mierze moż-
liwe to było dzięki funduszom europejskim oraz sołeckim. Jednak nakłady jakie towarzyszyły przy ich powstawaniu  to 
dopiero pierwszy krok do zapewnienia możliwości bezpiecznego i aktywnego sposobu spędzania czasu młodszym. 
W kolejnych latach funkcjonowania wymagają one bowiem stałego monitoringu oraz bieżących napraw.

Prace przed wrześniowym dzwonkiem. 
Remonty w szkołach

Od wielu lat bywa tak, 
że właśnie okres wakacyj-
nej przerwy w  nauce jest 
intensywnie wykorzysty-
wany przez służby i ekipy 
remontowe. Kiedy ucznio-
wie i  nauczyciele korzy-
stają z  wypoczynku i  cza-
su wolnego, w  gminnych 
szkołach trwają prace, 
które mają pozwolić im 
uczyć się i kształcić w lep-
szych warunkach. Po-
dobnie jest i  w  tym roku. 

Koszt remontów wyniesie 
blisko 330 tysięcy złotych. 
Całość środków pochodzi 
z gminnego budżetu. 

- Regularnie inwestuje-
my w placówki oświatowe. 
Robimy wszystko, aby naj-
młodsi mieszkańcy naszej 
gminy mogli przebywać 
i  uczyć się w  miejscach 
możliwie jak najlepiej do 
tego przystosowanych 
– podkreśla Wójt Leszek 
Kuliński. 

W  pięciu szkołach, 
które funkcjonują na te-
renie Gminy Kobylnica, 
przeprowadzane zostały 
prace o  bardzo zróżni-
cowanym charakterze. 
Najpoważniejszym z  re-
alizowanych zadań jest 
poprawa efektywności 
systemu odwadniającego 
wokół budynku hali spor-
towej w  Kobylnicy. Wy-
budowany kilkanaście lat 
temu obiekt będzie wy-

korzystywał nowoczesne 
rozwiązania, które mają 
pomóc w  zabezpieczeniu 
jego konstrukcji na kolej-
ne lata. Samorząd wyda 
na realizację tego zadania 
230 tysięcy złotych. 

Kobylnicka szkoła za-
skoczy swoich uczniów 
także wyremontowany-
mi salami i  pracowniami, 
w  których pojawią się 
między innymi nowe me-
ble.

Duże zmiany przeszła 
również Szkoła Podsta-
wowa im. Polskich Olim-
pijczyków w  Kwakowie. 
Szkolne korytarze zyskały 
zupełnie nową elewację, 

a  na sufitach zostały za-
montowane nowoczesne 
i  energooszczędne lampy 
LED. Wymieniona została 
także stolarka drzwiowa 
i systemy elektryczne. 

Nowe wnętrza zyska-
ły też pozostałe szkoły 
– w  Słonowicach, Sy-
cewicach i  Kończewie. 
Zmienione barwy może-
my dostrzec nie tylko we 
wnętrzach sal lekcyjnych, 
ale i szkolnych korytarzy. 

Na remonty związane 
z  przygotowaniem szkół 
do nowego roku nauki ko-
bylnicki samorząd wyda 
blisko 330 tysięcy złotych. 

Okres wakacji jest czasem przygotowania gminnych szkół do inauguracji kolejnego roku nauki. Zakres prac był 
bardzo zróżnicowany – od drobnych napraw, poprzez wymianę stolarki drzwiowej, a kończąc na bardzo zaawanso-
wanych pracach związanych z poprawą systemów odwodnieniowych.
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Sycewiczanin dzielnie walczył  
w ME w crossmintonie. Stanął na pudle
Pochodzący z Sycewic Piotr Borowiec wystartował w Mistrzostwach Europy w crossmintonie. W norweskim 
Skien Borowcowi udało się dotrzeć do półfinału. W nim silniejszy okazał się reprezentant Węgier. 

Mistrzostwa Europy w  crossmin-
tonie odbyły się w  norweskim Skien 
w dniach 26 - 28 lipca 2018r. 

Piotr Borowiec start w  zawodach 
rozpoczął od zmagań grupowych, 
w których zaprezentował się z bardzo 
dobrej strony. Pokonał 3 zawodni-
ków, a następnie, po wyjściu z pierw-
szego miejsca, miał „wolny los”. W ko-
lejnym etapie zmagań emocje były 
już zdecydowanie większe. Zasady 
turnieju były jasne – przegrany musi 
pożegnać się z zawodami.

Taka stawka i presja nie zablokowa-
ła jednak sycewiczanina, który pora-
dził sobie z  Czechem Jurasem i  wy-
walczył awans do półfinału.

Podczas półfinału emocje znacznie 
wzrosły. Borowiec zagrał ze swoim 
rodakiem Piotrem Gawlakiem. Po-
jedynek zakończył się zwycięstwem 
Borowca 2:0. W  kolejnym starciu 
mieszkaniec Gminy Kobylnica musiał 
uznać wyższość Węgra Laszlo Racza. 
Porażka 2:0 oznaczała koniec przygo-
dy z turniejem. Pojedynek obu panów 

uznano jednak za jeden z najbardziej 
widowiskowych w  trakcie całych mi-
strzostw. 

Szala zwycięstwa wahała się do 
samego końca. Po meczu zawodnicy 
podziękowali sobie za bardzo trzy-
mający w napięciu piękny mecz.

Wyjazd Piotr Borowca na norweskie 
zawody został zorganizowany przy 
wsparciu Wójta Gminy Kobylnica.  

Fot. Ewa Borowiec

Duathlon zgromadził prawdziwe tłumy
W sobotę, 11 sierpnia, na trasie duathlonu stawiło się 106 osób. Uczestnicy zmierzyli  się w konkurencjach:  du-
athlon (bieg + rower + bieg), MTB mega 50 km i MTB mini 25 km.  

Zawodnicy startowa-
li z boiska w Kobylnicy, 
tam też znajdowała się 
strefa zmian dla za-
wodników duathlonu.  
Pogoda podczas roz-
grywania konkurencji 
dopisała. 

Wygrani cieszyli się 
pucharami oraz vo-
ucherami na zakupy 
w  kwotach 300, 200 
i  100 zł. Nagrody wrę-
czał Wójt Gminy Kobyl-
nica Leszek Kuliński. 
Wszyscy zawodnicy 
otrzymali oryginalne  
medale w  formie koła 
zębatego. W  zawo-
dach, co trzeba podkre-
ślić, brały udział panie, 
które dzielnie pokony-
wały trudna trasę MTB 
oraz duathlonu.

W Kończewie 
nie brakowało 
piłkarskich emocji
21 lipca odbył się I Gminny Turniej "Piątek" w Pił-
ce Nożnej o Puchar Wójta Gminy Kobylnica 
połączony z festynem rodzinnym.

Rozgrywki piłkarskie rozpoczęły się o  godzinie 15.30 
i towarzyszyły im ogromne emocje - zwłaszcza wśród ki-
biców poszczególnych drużyn, które głośno dopingowa-
ły "swoich". Po zakończonym turnieju zostały wręczone 
puchary i  nagrody przez Wójta Gminy Kobylnica za I, II 
oraz III miejsce , a także statuetki dla najlepszego strzelca 
i bramkarza. 

Towarzyszący festyn zgromadził wielu entuzjastów 
sportu oraz wypoczynku na świeżym powietrzu, a  także 
dzieci. Zapewniono liczne rozrywki tj. animacje dla dzieci 
(malowanie twarzy, rysunki, zmagania sportowe), prze-
jażdżkę konną, dmuchaną zjeżdżalnię, bańki mydlane 
oraz występ zespołu Iluzjon. Liczni goście z  chęcią ko-
rzystali z zapewnionych atrakcji, a także ze strefy gastro-
nomicznej, która oferowała przysmaki z  grilla, chleb ze 
smalcem, domowe wypieki i wiele innych.

Nocne zmagania na Orliku
Zespół Win Pro Burza zwyciężył w Nocnym Turnieju Piłki Nożnej o Puchar Wójta Gminy Kobylnica, 
który rozegrano w sobotę, 28 lipca. Piłkarskie zmagania w Kwakowie zorganizowano już po raz 9. 

Tegoroczna edycja zgromadziła osiem drużyn, które przez kilka 
godzin rywalizowały na boisku sportowym w Kwakowie. Zawody 
rozpoczęły się o godzinie 19.00 a zakończyły około północy.

W 9. edycji nocnego turnieju piłki nożnej zwyciężył zespół Win 
Pro Burza, który w finale pokonał 3:1 MM Logistics. Trzecie miej-
sce na podium zajęła drużyna Indykpol, tuż za nią uplasował się 
zespół Baltic. 

W całym turnieju rywalizowało 8 zespołów. 
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Baran 
21.03 – 20.04
Nie denerwuj 
ludzi wokół 
siebie, gdyż 
skutki mo-

żesz odczuwać długo, a dla 
Ciebie ważne są dobre re-
lacje z  innymi. Finanse – 
dotychczasowa stabilność 
będzie się nadal utrzymy-
wać. Pod koniec miesiąca 
może pojawić się ciekawa 
okazja, wykorzystaj ją. 
Praca – ktoś Ci pomoże 
i  załatwisz to, co chcesz. 
Dom – mogą pojawić się 
kwestie prawne i  trzeba 
będzie podjąć właściwe 
decyzje. Miłość – nie bądź 
przewrażliwiony, a  sprawy 
ułożą się po Twojej myśli. 
Karta Tarota: (Sprawie-
dliwość) – w  urzędowych 
sprawach otrzymasz po-
myślne decyzje. Twój los: 
dbaj o  swoją równowagę 
wewnętrzną. Dobra rada: 
Nie martw się. Los zawsze 
pomoże Ci znaleźć właści-
we rozwiązanie.

Byk 
21.04 – 21.05
N i e s p o d z i e -
wana sytuacja 
na początku 

miesiąca może zmienić 
bieg Twojej kariery, choć 
niekoniecznie będzie Ci 
się to podobać, ale z  cza-
sem zrozumiesz, że jest to 
dla Twojego dobra, gdyż 
pojawią się nowe, cieka-
we opcje. Finanse – roz-
ważnie zarządzaj swoimi 
zasobami. Praca – w  pracy 
dokończ to, co masz do-
kończyć. Nie licz na „ple-
cy”, gdyż pojawią się nowe 
możliwości. Podejmuj sa-
modzielne decyzje. Dom 
– napływające informa-
cje pomogą Ci właściwie 
ułożyć sprawy domowe. 
Miłość – skup się na te-
raźniejszości, a  zobaczysz 
sprawy takimi, jakie są. To 
pomoże Ci ustawić wszyst-
ko na właściwe tory. Karta 
Tarota: / Śmierć/ - uwolnij 
się od przeszłości, a  przy-
szłość będzie jaśniejsza. 
Twój los: naucz się radze-
nia sobie z  szybko zmie-
niającymi się sytuacjami. 
Dobra rada: słuchaj swojej 

intuicji. 

Bliźnięta 
22.05 – 21.06
Nie uciekaj 

przed przeszłością, bo mo-
żesz tam zobaczyć dobre 
rozwiązania na przyszłość. 
Przed Tobą doskonały czas 
na naukę, podróże, rozwój 

duchowy. Finanse – weź 
sprawy w  swoje ręce, po-
dejmij wysiłek, a  otrzy-
masz pomoc. Praca – jeżeli 
skupisz się na wykonywa-
niu żmudnych zadań to 
doczekasz się pozytyw-
nych wyników. Dom – na-
wet chwilowe niedogod-
ności w  końcu zmienią się 
w  oczekiwane zdarzenia. 
Wystarczy troszkę pocze-
kać. Miłość – mogą poja-
wić się burzliwe chwile, ale 
wszystko powróci do nor-
my. Działaj bez pośpiechu, 
im wolniej, tym lepiej. Kar-
ta Tarota:/ Ósemka dena-
rów/ - nie trzymaj uporczy-
wie przy błędnej ocenie 
sytuacji. Twój los: naucz 
się wierzyć w siebie. Dobra 
rada: musisz zrozumieć, że 
nie wszystko jest takie, ja-
kim się wydaje.

Rak 
22.06 –22.07
Nie widzisz 
p e r s p e k t y w y 

drogi, która przed Tobą, 
czujesz się jak dziecko we 
mgle. Musisz mieć wiarę, 
że wyjdziesz z  tej mgły 
i  znajdziesz dobre rozwią-
zania i zrozumiesz sens tej 
sytuacji. Finanse – szybko 
wykorzystuj nadarzające 
się okazje i zajmuj się kon-
kretami, a efekty Cię zadzi-
wią. Praca – jakieś sprawy 
z  przeszłości przeszkadza-
ją Ci w osiągnięciu sukcesu. 
Wykonaj potrzebne korek-
ty, działaj konsekwentnie 
i  nie ustępuj w  swoich 
działaniach, a  korzyści Cię 
zaskoczą. Dom – bądź do-
brej myśli. Szykujące się 
zmiany przybiorą właściwy 
obrót. Miłość – nadszedł 
czas, aby określić się co do 
przyszłości. Ciągłe anali-
zowanie wszystkiego nie 
daje Ci spokoju. Pierwsza 
myśl jest najlepsza i  nale-
ży się nią kierować, podej-
mując konkretne decyzje. 
Karta Tarota: /Cesarzowa/ 
- zanim podejmiesz decy-
zję, wsłuchaj się w  swoją 
intuicję. Twój los: musisz 
uporządkować stare spra-
wy. Dobra rada: pamiętaj 
o odpoczynku.

Lew 
23.07 – 23.08
Niespodzie -
wane sytu-
acje, które 

Ci się zdarzają są wyzwa-
niami, które testują Twoje 
umiejętności radzenia so-
bie z  powstałymi proble-
mami. One mobilizują Cie-
bie do szybkiego myślenia 

i  działania, dzięki czemu 
radzisz sobie doskonale. 
Finanse – jeśli posłuchasz 
rad zaufanego przyjaciela 
zyskasz więcej nie upiera-
jąc się przy swoim. Praca 
– idziesz właściwą drogą 
i  nie zbaczaj z  niej, a  osią-
gniesz swój cel. Gdy zbo-
czysz z tej drogi na koniec 
miesiąca mogą Cię spotkać 
przykre niespodzianki. 
Dom – nareszcie rozwiąże 
się problem, który Cię mę-
czył. Dzięki temu wszelkie 
sprawy urzędowe, spad-
kowe, remonty, budowa 
ruszą do przodu. Miłość – 
pozytywnie wpłynąłby na 
związek wspólny wyjazd. 
Wszelkie sprawy uczucio-
we zdążają do pozytywne-
go rozwiązania. Karta Ta-
rota: / Dwójka kielichów/ 
- wykorzystaj twórczą in-
spirację do budowy uda-
nego związku. Twój los: 
musisz dbać o  swoje zdro-
wie. Dobra rada: Uwierz, 
że Twój anioł naprawdę Cię 
chroni. 

Panna 
24.08 – 23.09
Twój spokój 
i  poukładane 
myśli spra-

wią, że wszystko będzie 
się toczyć właściwie. Stan 
Twojego umysłu ma wpływ 
na bieg wydarzeń w Twoim 
życiu. Im większy spokój, 
tym lepiej wszystko się 
układa. Finanse – masz do-
bry pomysł, uwierz w  nie-
go i zrealizuj, a efekty będą 
nadspodziewane. Praca 
– wszystko układa się na 
Twoją korzyść. Pod koniec 
miesiąca podejmij dodat-
kowy wysiłek, by osiągnąć 
sukces. Dom – nie martw 
się opóźnieniami. Nicze-
go nie przyśpieszaj, niech 
wszystko toczy się w  swo-
im tempie. Gdy nadejdzie 
właściwy moment wszyst-
ko ułoży się najlepiej jak to 
jest tylko możliwe. Miłość 
– świetny czas dla związ-
ku, dbaj o sprawy bieżące. 
Karta Tarota: / Ósemka Bu-
ław/ – możliwy przypływ 
gotówki. Twój los: należy 
odnowić stare znajomości. 
Dobra rada: Zawsze pamię-
taj o swojej wartości. 

Waga 
24.09 – 23.10
Uwierz, że 
los Ci sprzy-
ja, wytycz 
sobie nową, 

bardziej atrakcyjną dro-
gę. Msz dobry czas i  mo-
żesz wiele spraw zacząć 

od początku. Przypłyną do 
Ciebie potrzebne informa-
cje, a  szczęście Ci dopisze. 
Finanse – staraj się kon-
sekwentnie rozwiązywać 
pojawiające się proble-
my. Niczego nie odkładaj 
na później, a  pod koniec 
miesiąca możesz uzyskać 
dość dobre dochody. Pra-
ca – staraj się negocjować 
w  swoich sprawach i  nie 
ustępować, teraz masz 
spory wpływ na współ-
pracowników, dzięki temu 
uzyskasz to, co chcesz. 
Dom – pod koniec miesią-
ca może coś nagle wywró-
cić się do góry nogami. Ob-
serwuj uważnie wszystko 
co się w  domu dzieje, aby 
w  porę móc reagować. Mi-
łość – wyjdź z  inicjatywą 
i  zawalcz o  to, na czym Ci 
najbardziej zależy. Karta 
Tarota: / Siódemka dena-
rów / - nie odmawiaj pomo-
cy potrzebującemu. Twój 
los: wymaga od Ciebie ak-
ceptacji swojej osoby. Do-
bra rada: możesz liczyć na 
przyjaciół.

Skorpion 
24.10 – 22.11
Przyjrzyj się 
dobrze spra-
wom, które 

musisz wciąż załatwiać, 
wówczas zrozumiesz, że 
można je poprowadzić ina-
czej, a efekty końcowe będą 
lepsze, niż się spodziewasz. 
Finanse – pod koniec mie-
siąca nadarzy się okazja, 
z  której warto skorzystać. 
Ostrożnie z  wyjazdem za 
granicę, gdyż to dodatko-
we obciążenie. Praca – nie 
walcz z  wiatrakami. Tylko 
spokojnie przeczekaj całą 
sytuację. Dom – nie trzy-
maj się schematów, działaj 
bardziej elastycznie. Miłość 
– twój partner mimo że jest 
urażony nadal jest zaanga-
żowany. Wszystko da się 
naprawić, tylko nie zwlekaj 
zbyt długo. Karta Tarota: 
/ Paź denarów/ - poprawa 
relacji w rodzinie. Twój los: 
musisz zmotywować się do 
utrzymywania relacji towa-
rzyskich. Dobra rada: uroz-
maicaj sobie codzienność.

Strzelec 
23.11– 21.12
Zwróć uwa-
gę, że w  Two-
im życiu po-
wtarza się 

pewien schemat. Kiedy 
wyznaczysz sobie jakiś cel, 
zaczynają się schody, na-
warstwiają się przeszkody 
i nie wychodzi tak, jak tego 

chcesz, aby to zmienić mu-
sisz odrobić lekcję. Twoim 
zadaniem jest spokojne 
przyjmowanie niespodzie-
wanych „zbiegów okolicz-
ności”. Finanse – los będzie 
Ci sprzyjać w  środku mie-
siąca i  wtedy możesz osią-
gnąć najwięcej. Na koniec 
miesiąca najmniej. Praca – 
chaos, który powstanie na 
początku miesiąca będzie 
dla Ciebie niezbyt łatwy do 
opanowania ale z  czasem 
połapiesz się i zrozumiesz, 
jak go opanować. Nie wra-
caj do tego samego, idź do 
przodu. Dom- nie kontro-
luj wszystkiego. Pozwól, 
aby sprawy toczyły się 
swoim własnym torem, 
a  wtedy zauważysz cieka-
we rozwiązania na przy-
szłość. Miłość – wreszcie 
otrzymasz wiadomość, na 
którą długo czekasz. Kar-
ta Tarota: / Koło Fortuny/ - 
staraj się uczyć na błędach, 
a  nie będą powtarzać się 
niechciane sytuacje. Twój 
los: Twoim zadaniem jest 
doskonalenie swego umy-
słu. Dobra rada: zawsze pa-
miętaj o swoich sukcesach. 

Koziorożec 
22.12 – 20.01
Na począt-
ku miesią-
ca będziesz 
mieć dobre 

pomysły, staraj się je kon-
sekwentnie realizować. 
Nie wolno ci się wycofać, 
nawet jeśli pod koniec 
miesiąca natkniesz się na 
jakieś przeszkody. Omiń je 
i kontynuuj swoje zadanie. 
Finanse – pod koniec mie-
siąca będziesz mieć duży 
wpływ na bieg wydarzeń 
i w tym czasie uzyskasz, co 
chcesz. Praca – najlepszym 
rozwiązaniem, aby unik-
nąć napięć i  konfliktów ze 
współpracownikami jest 
krótki urlop. Doskonale 
wpłynie to na jakość pra-
cy. Dom – doskonały czas 
na remont, nowy wystrój 
wnętrza i  przeprowadz-
kę. Podczas wykonywania 
tych nowych zadań możesz 
poznać kogoś bardzo inte-
resującego. Miłość – może 
nie wszystko wychodzi 
tak, jak chcesz, ale wkrótce 
sprawy ułożą się po Twojej 
myśli. Dlatego nie rezy-
gnuj. Karta Tarota: / Moc/  - 
swoje talenty wykorzystuj 
tylko na trafione pomysły. 
Twój los: wymaga od Cie-
bie wiary w  przyszłość. 
Dobra rada: zapamiętaj, że 
bardzo ważna jest decyzyj-
ność i konsekwencja. 

Wodnik 
21.01 –18.02
Masz dobry 
czas na od-
poczynek lub 
inne przyjem-

ności również na działal-
ność charytatywną. Fi-
nanse – w  tym miesiącu 
będziesz mieć dużo szczę-
ścia. Przypadkowe spotka-
nia towarzyskie pomogą Ci 
zdobyć informacje, dzięki 
którym uzyskasz namacal-
ne profity. Jeśli otrzymasz 
lukratywną propozycję od 
kobiety w  średnim wie-
ku, nie przyjmuj jej. Praca 
– zmodyfikuj swoje cele, 
zmień sposób realizacji, 
a osiągniesz to, czego pra-
gniesz. Nie mieszaj spraw 
domowych z  zawodowy-
mi. Dom – odpuść, rozluź-
nij się, a  wkrótce z  chaosu 
wyłoni się promyk słońca. 
Okaże się, że jednak na 
wiele spraw masz wpływ. 
Miłość – musisz uzbroić 
się w cierpliwość, a ona się 
opłaci. Karta Tarota: / wie-
ża / - każdy jest kowalem 
swego losu. Twój los: naucz 
się prosić o  pomoc. Dobra 
rada: Twój urok osobisty 
może wiele zdziałać. 

Ryby 
19.02 – 20.03
Masz świet-
ny kontakt 
z  podświado-
mością, ko-

rzystaj z  pomysłów, które 
Ci podsuwa, są naprawdę 
fantastyczne. Zacznij je re-
alizować, dzięki ich rewolu-
cyjności i  innowacyjności 
zdobędziesz wielu sprzy-
mierzeńców, którzy pomo-
gą ci osiągnąć cel. Finanse 
– zdobądź się na egoizm, 
a  nie zostaniesz pokrzyw-
dzona i  uzyskasz swoje. 
Praca – przyjaźnie i roman-
se mogą zagmatwać Twoje 
relacje zawodowe, więc za-
chowaj ostrożność. Docho-
wuj tajemnic, jeśli się do 
nie zobowiązałaś. Dom – 
doskonały czas dla wszyst-
kich spraw urzędowych 
i  prawnych, a  szczególnie 
dla zaległych. W  domu 
miło i  spokojnie. Miłość – 
spróbuj dostrzegać praw-
dziwe intencje, uczucia 
partnera, a  wszystko pój-
dzie jak po maśle. Karta 
Tarota: / szóstka kielichów 
/ - możesz liczyć na pomoc 
i  wsparcie. Twój los: bądź 
wyrozumiała dla bliskich. 
Dobra rada: Niekiedy wi-
dziany obraz jest iluzją, jak 
w krzywym zwierciadle. 
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